
Protokół Nr XL/2009
sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach

w dniu 22 kwietnia 2009 r.
w sali tarnogórskiego Ratusza godz. 9.30

1. Otwarcie sesji.

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie  protokołu z sesji  Rady Miejskiej  z  dnia  25 lutego oraz 25 marca 

2009r.

4. Część informacyjna.

5. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

miasta Tarnowskie Góry za 2008 rok i  absolutorium dla Burmistrza Miasta 

Tarnowskie Góry za 2008 rok.

6. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2009r.

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego 

Tarnogórskiego  Ośrodka  Terapii  Uzależnień,  Profilaktyki  i  Pomocy 

Psychologicznej  -  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej 

w Tarnowskich Górach za okres od 01.01.2008r. do 31.12.2008r.

8. Projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w Uchwale Nr X/87/2007 Rady 

Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  25  kwietnia  2007r.  w  sprawie 

powołania  Rady  Społecznej  Tarnogórskiego  Ośrodka  Terapii  Uzależnień 

Profilaktyki i Pomocy Psychologicznej - Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej z siedzibą w Tarnowskich Górach przy ul. Karłuszowiec 11.

9. Projekt uchwały w sprawie zasad zbywania komunalnych lokali mieszkalnych 

oraz garaży.

10. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości 

zabudowanej garażem usytuowanej w Tarnowskich Górach przy ulicy Lipowej.

11. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  obciążenie  nieruchomości 

stanowiącej  działkę  386/79  położonej  przy  ulicy  Juliusza  Słowackiego 

w Tarnowskich Górach prawem służebności przesyłu. 

12. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  obciążenie  nieruchomości 

stanowiącej  działkę  5059/170  położoną  przy  ulicy  Tadeusza  Kościuszki 

w Tarnowskich Górach prawem służebności przesyłu. 

13. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 
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gruntowych  niezabudowanych  położonych  w  rejonie  ul.  Królowej  Jadwigi 

w Tarnowskich Górach.

14. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych położonych w rejonie ul. Rudnej w Tarnowskich 

Górach.

15. Projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody na zbycie  prawa użytkowania 

wieczystego gruntów własności Skarbu Państwa stanowiących nieruchomości 

gruntowe  niezabudowane  położone  w  Tarnowskich  Górach  w  rejonie 

ul.Kopalnianej.

16. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  użytkowanie 

wieczyste nieruchomości gruntowych położonych w Tarnowskich Górach przy 

ul.  Strzeleckiej,  z  równoczesnym  nieodpłatnym  przeniesieniem  prawa 

własności budynków na rzecz Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska”.

17. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  użytkowanie 

wieczyste nieruchomości gruntowych położonych w Tarnowskich Górach przy 

ul. Zagórskiej, z równoczesnym nieodpłatnym przeniesieniem prawa własności 

budynków na rzecz Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska”.

18. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXXVIII/427/2009  Rady 

Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 lutego 2009r.

19. Projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody na zawarcie  umów na najem 

lokali użytkowych i garaży na czas nieoznaczony będących własnością Gminy 

Tarnowskie Góry.

20. Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  XXXVIII/415/2009  Rady 

Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 lutego 2009r. w sprawie uchylenia 

Uchwały Nr XVII/173/2007 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 28 

listopada 2007r. w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Tarnowskich  Górach  do  dokonywania  czynności  z  zakresu  prawa  pracy 

w stosunku do Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.

21. Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działanie  Dyrektora 

Publicznego Gimnazjum Nr 2 Sportowego w Tarnowskich Górach.

22. Interpelacje, wnioski, pytania radnych oraz dyskusja ogólna.
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Ad. 1
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  chwilą  skupienia  otworzył 

obrady XL sesji  Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach, a następnie na podstawie 

listy  obecności  stwierdził  prawomocność  obrad  i  powitał  gości  przybyłych  na 

dzisiejszą sesję.

Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 2
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  przedstawił  porządek  obrad 

dzisiejszej  sesji,  a  następnie  poinformował  Radnych  o  możliwości  składania 

wniosków do dzisiejszego porządku obrad. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  Miejskiej poinformował,  iż  wpłynęła 

autopoprawka  do  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  budżetowej  na 

2009r.,  oraz  uzasadnienie  do  projektu  uchwały  w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na 

działanie  Dyrektora  Publicznego  Gimnazjum  Nr  2  Sportowego  w  Tarnowskich 

Górach. 

Wobec braku zgłoszeń wniosków Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek 

dzisiejszego posiedzenia sesji. 

Za  przyjęciem zaproponowanego porządku obrad sesji  głosowało  – 17  Radnych, 

przeciw– 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Porządek obrad XXXIX sesji został przyjęty.

Porządek obrad XL sesji został przyjęty,  jak w pkt. 1 – 22, str. Nr 1-2 niniejszego 

protokołu.

Ad. 3
Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „stwierdzam, iż zapoznałem się 

z protokołami z XXXVIII oraz XXXIX sesji, które wiernie odzwierciedlają jej przebieg. 

Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tej sprawie?

W związku z brakiem uwag wnoszę przyjęcie protokołu z XXXVIII i XXXIX sesji Rady 

Miejskiej.”
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Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie:

- Protokół Nr XXXVIII/08 z dnia  25 lutego 2009r.

„Za” głosowało – 13 Radnych, „przeciw” – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 3

Radnych. 

„Stwierdzam, że protokół  z XXXVIII sesji został przyjęty większością głosów.” 

- Protokół Nr XXXIX/08 z dnia  25 marca 2009r.

„Za” głosowało – 13 Radnych, „przeciw” – 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 3

Radnych. 

„Stwierdzam, że protokół  z XXXIX sesji został przyjęty większością głosów.”

Zamykam pkt 3 i przystępuję do realizacji pkt 4 porządku obrad.

Ad. 4
Część informacyjna Przewodniczącego Rady Miejskiej.

–  w dniu  27 marca 2009r. otrzymałem do wiadomości pismo Przewodniczącego 

Zarządu  Dzielnicy  Sowice  Janusza  ŚNIETKA,  w sprawie  wstrzymania  decyzji  

o sprzedaży terenu pod budowę rampy przeładunkowej firmy OLMET.

– w dniu  24 marca 2009r. otrzymałem do wiadomości pismo Rady ds. Gospodarki 

działającej  przy  Burmistrzu  Miasta  Tarnowskie  Góry,  w sprawie  waloryzacji 

parków i obszarów przyrodniczo-krajobrazowych na terenie naszego miasta. 

– w  dniu   24  marca  2009r. wpłynęło  na  moje  ręce  zaproszenie  Starosty 

Tarnogórskiego  na  kolejne  spotkanie  w  sprawie  utworzenia  posterunku  Policji 

w Tarnowskich Górach na „Osiedlu Przyjaźń”.

– w dniu  30 marca 2009r. wpłynęło  zawiadomienie o wszczęciu  postępowania 

administracyjnego  przez  Śląski  Urząd  Wojewódzki  w sprawie  stwierdzenia 

nieważności uchwały Nr XXXVIII/451/2009 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach 

z dnia  25 lutego 2009r.  w sprawie  uchylenia  uchwały Nr XVII/173/2007 Rady 

Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  28  listopada  2007r.  w  sprawie 

upoważnienia  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich   Górach  do 

dokonywania czynności z zakresu prawa pracy w stosunku do Burmistrza Miasta 

Tarnowskie Góry.
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– w dniu  30 marca 2009r. otrzymałem pismo Prezesa Zarządu Górnośląskiego 

Przedsiębiorstwa  Wodociągów  S.A.  Pana  Jarosława  KANIA,   którego  treść 

Państwu przytoczę (...).

–  w  dniu  30  marca  2009r. otrzymałem  e-meila  Fundacji  Rozwoju  Sportów 

Zimowych w Wiśle z zaproszeniem do udziału w Forum Inwestycji Sportowych w 

dniach  29-30  kwietnia  br.,  nad  którym  patronat  obejmie  Minister  Edukacji 

i Turystyki Mirosław Drzewiecki 

–  w dniu  31 marca 2009r. wpłynęło  zawiadomienie o wszczęciu  postępowania 

administracyjnego  przez  Śląski  Urząd  Wojewódzki  w sprawie  stwierdzenia 

nieważności uchwały Nr XXXVIII/425/2009 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach 

z dnia 25 lutego 2009r.  w sprawie wyrażenia zgody na wykreślenie służebności  

z KW nr 62902 oraz KW nr 38373.

–  w  dniu  2  kwietnia  2009r.  otrzymałem  wnioski  Rady  Muzeum  dotyczące 

funkcjonowania Muzeum w Tarnowskich Górach.

–  w dniu  3 kwietnia 2009r. otrzymałem odpowiedź na moje pismo do Rzecznika 

Dyscypliny  Finansów  Publicznych  w sprawie  naruszenia  dyscypliny  finansów 

publicznych  w  Urzędzie  Miejskim  w  Tarnowskich  Górach,  w  której  zostałem 

poinformowany o podjętych czynnościach sprawdzających w celu stwierdzenia, 

czy istnieją podstawy do wszczęcia postępowania wyjaśniającego.

– w  dniu  3  kwietnia  2009r. otrzymałem  także  pismo  Dyrektora  Delegatury 

Krajowego  Biura  Wyborczego  w  Katowicach  Pana  Wojciecha  LITEWKI 

przekazujące  stanowisko  Państwowej  Komisji  Wyborczej  w  sprawie 

jednoczesnego  przeprowadzania  referendum  lokalnego  lub  wyborów 

uzupełniających do rady gminy wraz z wyborami do Parlamentu Europejskiego. 

– w dniu  14 kwietnia 2009r. wpłynęło do mnie pismo Przewodniczącej Zarządu 

Dzielnicy  Śródmieście  –  Centrum  Pani  Ireny  ROLEK  oraz  Prezes  Zarządu 

Oddziału Miejskiego TPD w Tarnowskich Górach Pani Ireny KNAPIK z prośbą 

o nazwanie Placu Zabaw przy ul. Sobieskiego w Tarnowskich Górach - „Placem 

Zabaw TPD”.

– w dniu 14 kwietnia 2009r. otrzymałem od Wojewody Śląskiego Pana Zygmunta 

ŁUKASZCZYKA Rozstrzygniecie Nadzorcze stwierdzające nieważność Uchwały 

Nr  XXXVIII/425/2009  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  25  lutego 

2009r. w sprawie wyrażenia zgody na wykreślenie służebności z KW nr 62902 
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oraz KW nr 38373, jako podjętej bez podstawy prawnej.

– w dniu 16 kwietnia 2009r. otrzymałem od proboszcza Rzymskokatolickiej Parafii 

Św. Józefa Robotnika Ks. Grzegorza SKOPA pismo, którego treść pozwolę sobie 

Państwu przytoczyć (...).

– w dniu  15 kwietnia  2009r. wpłynęło  do  mnie  pismo Przewodniczącego Rady 

Społecznej Pana Kajetana KANSEGO przekazujące na moje ręce Protokół oraz 

Uchwały  Rady  Społecznej  Tarnogórskiego  Ośrodka  Terapii  Uzależnień, 

Profilaktyki i Pomocy Psychologicznej SPZOZ z posiedzenia w dniu 9 lutego br.

– w dniu 17 kwietnia 2009r. wpłynęła do mnie z Kancelarii Radców „Probitas” S.C. 

odpowiedź na moje zapytanie odnośnie pisma Pana Zygmunta GŁOWICKIEGO 

zawierającego odwołanie od Uchwały Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach Nr 

XXXVIII/424/2009  z  dnia  25  lutego  2009r.  w  sprawie  nadania  nazwy  drodze 

wewnętrznej w mieście Tarnowskie Góry.

– Ośrodek Kształcenia Samorządu Terytorialnego im. Waleriana Pański przekazał 

na moje ręce ofertę szkolenia – seminarium dot. doskonalenia pracy Urzędu – 

podnoszenia jakości obsługi Rady Gminy i Powiatu 28 kwietnia br. Zgłoszenia na 

szkolenie przyjmowane są do dnia  23 kwietnia br.

– pismem z dnia 3 kwietnia 2009r. Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof 

ŁOZIŃSKI  przypomniał  w  moim  imieniu  o  obowiązku  składania  oświadczeń 

majątkowych, którego termin upływa z dniem 30 kwietnia 2009r.

– Część informacyjna Burmistrza Miasta

INFORMACJA
z działalności wydziałów Urzędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych 

Gminy w okresie od dnia 24.03.2009r. - 20.04.2009r. 

1. Informacja dotycząca zmiany stanowiska i uzasadnienia nowej  opinii  w sprawie 

skargi  wniesionej  przez  Towarzystwo  im.  Brata  Alberta  w  Jeleniej  Górze  na 

działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tarnowskich Górach.

Wydział Inwestycji i Remontów:

1. Zakończono  roboty  polegające  na  wykonaniu  wiatrołapu  oraz  wymianie  drzwi 
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zewnętrznych do Referatu Podatków w budynku Ratusza.

2. Wykonano  dokumentację  projektową  na  rewitalizację  parku  w  Strzybnicy. 

W pierwszej kolejności ogłoszono przetarg na wykonanie oświetlenia parku.

3. Ogłoszono przetarg na wykonanie remontu Klubu Sportowego w Bobrownikach 

Śląskich.

4. Zawarto  umowę  na  wykonanie  dokumentacji  projektowej  na  budowę  dwóch 

budynków komunalnych.

5. Zawarto  umowę  na  wykonanie  dokumentacji  projektowej  na  wykonanie 

ogrodzenia,  przebudowę  bieżni  lekkoatletycznej  na  stadionie  TS  "Gwarek"  oraz 

budowę drogi dojazdowej do budynku wraz z chodnikiem.

6. Przeprowadzone postępowanie przetargowe na wykonanie termorenowacji  oraz 

remont bocznego dachu budynku  TS Gwarek zostało unieważnione ze względu na 

protest jednego z oferentów, który został uwzględniony przez Zamawiającego.

7. Zawarto umowę na wykonanie dokumentacji  projektowej  na przebudowę części 

pomieszczeń w budynku UM przy ul. Sienkiewicza 2  z adaptacją na Biuro Obsługi 

Klienta oraz na Urząd Stanu Cywilnego.

8. Zawarto umowę i rozpoczęto roboty przy III etapie przebudowy placu zabaw przy 

ul. Sobieskiego.

9. W  wyniku  przetargu  nieograniczonego  zawarto  umowę  na  utwardzenie  dróg 

gruntowych. W pierwszej kolejności utwardzona zostanie ulica Garusa.

10. Rozstrzygnięto  przetarg  na  budowę  ul.  Kruczej,  jednakże  jeden  z  oferentów 

wniósł  protest.  Protest został  oddalony przez Zamawiającego. Czekamy na upływ 

terminu  wniesienia odwołania  i możliwość zawarcia umowy.

11. Rozstrzygnięto przetarg na wykonanie izolacji  ścian fundamentowych budynku 

UM przy ul. Sienkiewicza 2.

12. Ogłoszono przetarg na wykonanie oświetlenia ul. Opatowickiej, Sielanki, Królowej 

Jadwigi, Płuczki oraz Kopalnianej.

13. Przygotowano materiały do ogłoszenia przetargu na wykonanie remontu alejek 

w parku  miejskim.

Wydział Gospodarki Nieruchomościami:

Sprzedano  w  drodze  II  przetargu  ustnego  nieograniczonego  lokal  mieszkalny 

usytuowany  w budynku przy ulicy Słoneczników 49a/14 za kwotę: 74.279,32 zł.
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Przygotowano postanowienia w sprawie:

1. zmiany terminu zapłaty opłaty rocznej za 2009r z tytułu użytkowania wieczystego 

gruntów przez Gminną Spółdzielnię „Samopomoc Chłopska” w Tarnowskich Górach,

2.  udzielenia  50%  bonifikaty  od  opłaty  rocznej  za  użytkowanie  wieczyste 

nieruchomości gruntowych wykorzystywanych na cele mieszkaniowe za 2009r,

3.  sprzedaży  nieruchomości  gruntowych  niezabudowanych  położonych 

w Tarnowskich Górach przy ul. Płk. C. Bystrama i Cz. Chmielewskiego,

4.  sprzedaży prawa użytkowania  wieczystego  nieruchomości  gruntowej  położonej 

w Tarnowskich Górach przy ulicy Kopalnianej w drodze bezprzetargowej na poprawę 

warunków zagospodarowania nieruchomości sąsiednich,

5. zawarcia umowy dzierżawy na grunt o pow. 20 m2,

6.  obciążenia  nieruchomości  ograniczonym  prawem  rzeczowym  –  prawem 

użytkowania nieruchomości położonej przy ulicy Karłuszowiec 11,

7. ustanowienia służebności gruntowej na nieruchomości położonej w Tarnowskich 

Górach przy ulicy Krakowskiej 20,

8. nieodpłatnego zbycia garażu wybudowanego ze środków własnych usytuowanego

w Tarnowskich Górach przy ulicy Górnej, nieodpłatnego zbycia lokalu użytkowego 

(garażu)  wybudowanego  ze  środków  własnych  usytuowanego  w  podwórku 

nieruchomości położonej w Tarnowskich Górach przy ulicy Opolskiej 12, 14, 14a,

9.  sprzedaży  w  drodze  rokowań  nieruchomości  zabudowanej  położonej 

w Tarnowskich Górach przy ulicy Ogrodowej 1.

Przygotowano  II  przetargi  na  zbycie  nieruchomości  niezabudowanych  przy 

ul. Rozpłochowskiej, Cmentarnej, Kopalnianej, które nie przyniosły rezultatu.

Wydano:

- 14 zgód na wejście w teren,

- 3 zgody na wycięcie drzew,

- 1 zgodę na korzystanie z drogi gminnej,

- 13 zawiadomień o nadaniu numerów porządkowych nieruchomości,

- 7 postanowień opiniujących podziały nieruchomości,

- 7 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości,

- 3 postanowienia o rozgraniczeniu nieruchomości,
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– 2 decyzje o rozgraniczeniu nieruchomości.

Przekazano 5 wniosków o komunalizację nieruchomości na pow. 2909 m2.

Wypłacono 9  odszkodowań za  grunty  zajęte  pod drogi  gminne:  o  pow.  181 m2, 

wartości 17.623,34  zł.

 

Zespół ds. Realizacji Projektu pn. Budowa kanalizacji  sanitarnej 

i deszczowej w Tarnowskich Górach:

1. 25.03.2009r.  -  Komisja  Europejska  podpisała  pozytywną  Decyzję  o  dotacji 

z Funduszu Spójności dla Projektu pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej i deszczowej 

oraz oczyszczalni ścieków komunalnych w Tarnowskich Górach- I Faza”.

 2. 02.04.2009r. - opracowano i przekazano do NFOŚiGW informację Beneficjenta o 

stanie przygotowania projektu indywidualnego do realizacji za miesiąc marzec 2009 

dla I i II Fazy Projektu.

3. 06.04.2009r.  -  podpisano  kontrakt  1A  „Modernizacja  i  rozbudowa  systemu 

kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  w  zlewni  COŚ  -dzielnice  Lasowice  i  Sowice. 

Wykonawca:  Konsorcjum:  KPBP  BUDUS  SA  Katowice,  TARBAU  Sp.  z  o.o 

Tarnowskie Góry, TERABUD II Sp. z o.o. Katowice. 

4. 20.04.2009r.  –  rozpoczęto  negocjacje  dotyczące  zawarcia  Umowy 

o dofinansowanie w NFOŚiGW.

5. Realizacja spraw bieżących:

-  współpraca  z  instytucjami  zewnętrznymi  oraz  inwestorami  i  mieszkańcami 

Tarnowskich Gór.

Biuro Strategii i Rozwoju Miasta:

1. Zgodnie z podjęciem przez Zarząd Województwa Śląskiego w dniu 7 kwietnia br. 

Uchwały  nr  241/256/III/2009  w  sprawie  dokonania  wyboru  projektów  do 

dofinansowania,  złożony przez Gminę projekt pn. „Rewitalizacja Pałacu w Rybnej 

wraz z otoczeniem na cele kulturalne” w ramach Działania 4.1. Infrastruktura kultury, 

Priorytetu  IV  Kultura  Regionalny  Program  Operacyjny  Województwa  Śląskiego, 

znalazł się na trzecim miejscu listy rankingowej dla dużych miast i został wybrany do 

dofinansowania.  Przedmiotem  projektu  jest  przywrócenie  dawnego  charakteru 

Pałacu w Rybnej, jako miejsca organizacji koncertów i promowania kultury wysokiej. 

Gmina  Tarnowskie  Góry  zrealizowała  ze  środków  własnych  pierwszy  etap  – 
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w ramach  prac  m.in.  odnowiono  elewację  oraz  dobudowano  taras  z  tyłu  Pałacu. 

Projekt  obejmuje  realizację  dwóch  kolejnych  etapów:  Etap  II  -  renowacja  wnętrz 

pałacowych  na  cele  związane  z  dotychczasową  działalnością  kulturalną  oraz 

doposażenie  związane  z  rozwinięciem  inicjatyw  kulturalnych,  

Etap  III  -  rewitalizacja  otoczenia  pałacowego  połączona  z  adaptacją  na  cele 

koncertowe  zaplecza  Pałacu  w  Rybnej.  Otrzymana  kwota  dofinansowania  to: 

1.712.254,31 zł.

2. Otrzymanie przez Gminę dofinansowania w ramach Ogólnopolskiego Programu 

Rozwoju Chórów Szkolnych Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego „Śpiewająca 

Polska”  (2009).  Dofinansowaniem  zostały  objęte  dwie  placówki  oświatowe  tj. 

Gimnazjum  nr  1  im.  Jana  III  Sobieskiego  oraz  Szkoła  Podstawowa  nr  11  im. 

Władysława Broniewskiego. Narodowe Centrum Kultury jest Instytucją zarządzającą 

Programem, którego celem jest m.in. poznanie przez młodzież wartościowej polskiej 

i światowej literatury muzycznej, rozwój osobowości, wrażliwości i wyobraźni poprzez 

edukację chóralną, kontakt uczestników programu z wybitnymi artystami.  

3. Złożony przez Gminę projekt pn. Rewitalizacja Pałacu w Rybnej- etap I” w ramach 

Działania  4.1.  Infrastruktura  kultury  Regionalnego  Programu  Operacyjnego 

Województwa  Śląskiego pełnia  wymogi  formalne i  zostanie  przekazany do oceny 

merytorycznej. Wnioskowana kwota dofinansowana to: 364 851,65 zł. 

4. Projekt  pn.  „Rekultywacja  wysypiska  odpadów komunalnych  przy  ul.  Opolskiej 

w Tarnowskich  Górach”  realizowany  w  ramach  Programu  Rozwoju  Subregionu 

Centralnego, złożony przez Gminę w ramach działania 5.2.Gospodarka odpadami 

Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa  Śląskiego  został  oceniony 

pozytywnie,  spełnia  wymogi  formalne  i  kwalifikuje  się  do  oceny  merytoryczno 

technicznej. 

5. Złożenie wniosku do Ministerstwa Sportu  i  Turystyki  o dofinansowanie budowy 

Kompleksu Sportowego „Moje Boisko- Orlik 2012”. 

6. Złożenie wniosku o dofinansowanie projektu pt. „Poznaj świat.  Przeciwdziałanie 

wykluczeniu  cyfrowemu  w  Tarnowskich  Górach”,  w  ramach  ogłoszonego  przez 

Władzę Wdrażającą Programy Europejskie naboru wniosków w trybie konkursowym 

8.  Oś  Priorytetowa:  Społeczeństwo  informacyjne-  zwiększanie  innowacyjności 

gospodarki, Działanie 8.3.- Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu- eInclusion.

7. Złożenie  wniosku  pt.  ”Tarnogórskie  równe  szanse”  w  ramach  Programu 

Operacyjnego  Kapitał-Ludzki,  działanie  9.1.2. Wyrównywanie  szans  edukacyjnych 
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uczniów  z  grup  o utrudnionym  dostępie  do  edukacji  oraz  zmniejszanie  różnic 

w jakości usług edukacyjnych. 

8. Współpraca  z  placówkami  oświatowymi  przy  realizacji  zadania  w  ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał  Ludzki  (nr  1/POKL/9.4/2008)   pt.  „Nauczyciel  się 

uczy. Podnoszenie kwalifikacji tarnogórskiej kadry oświatowej”. 

9. Bieżąca  współpraca  Biura  z  komórkami  organizacyjnymi  Urzędu  w  zakresie 

przygotowywania wniosków o dofinansowanie zadań Gminy. 

 

Biuro Zamówień Publicznych:

Wszczęte postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.

W trybie  przetargu nieograniczonego o  wartości  zamówienia mniejszej  niż kwoty 

określone  

w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000 Euro – dla 

dostaw lub usług i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

 ♦  Budowę oświetlenia ulicznego w 4 punktach Tarnowskich Gór;

 ♦  Utrzymanie zieleni  i  infrastruktury oraz ścinanie drzew w Parku w Reptach w 

2009r.

 ♦  Remont budynku przy ul. Lewka 5 w Tarnowskich Górach;

 ♦  Remont pomieszczeń budynku KS Bobrowniki Śląskie;

 ♦  Budowa kanalizacji sanitarnej w dzielnicy Tarnowskich Gór- Repty Śląskie;

 ♦  Budowa oświetlenia alejek parkowych na terenie Parku Strzybnica

Zakończone postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.

W trybie  przetargu  nieograniczonego  o  wartości  zamówienia  mniejszej  niż  kwoty 

określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000 

Euro – dla dostaw lub usług i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

 ♦  Remont pokrycia dachowego budynku mieszkalnego w Tarnowskich Górach przy 

ul. Zagórskiej   87;

♦ Remont pokrycia dachowego budynku mieszkalnego w Tarnowskich Góach przy 

ul. Wyspiańskiego 22, 22a;

Wydział Architektury:

I. Zestawienie  wniosków,  które  wpłynęły  do  Wydziału  Architektury 
w     poszczególnych       sprawach:

1. o wydanie decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowaniu terenu -  47 
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wniosków,

2. o wydanie zaświadczeń o braku m.p.z.p. - 25 wniosków,

3. o wydanie wypisu i wyrysu z tekstu planu -   6 wniosków,

4. o przeniesienie lub zmianę decyzji -   4 wnioski.

ΙΙ.  Załatwianie spraw bieżących:

1. Przygotowano i wydano 48 decyzji  o warunkach zabudowy i zagospodarowaniu 

terenu.

2. Wnioski  w  sprawie  uzyskania  zaświadczenia  o  braku  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  oraz  wnioski  o  uzyskanie  wypisu  i  wyrysu 

z planu załatwiane są na bieżąco.

3. W toku postępowania znajduje się obecnie 159 spraw.

III. Sprawy dodatkowe:
1. Kontynuacja zadań wynikających z podpisanych umów w/s wykonania projektów 

miejscowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego  oraz  projektów  zmiany 

Studium  uwarunkowań    i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  Miasta 

Tarnowskie Góry:

• zmiany 4 fragmentów miejscowego planu w dzielnicy Bobrowniki  Wschód – 

przystąpiono do wyłożenia do publicznego wglądu opracowanych projektów 

zmian,

• podpisano  umowy  na  wykonanie  wymaganych  prawem  prognoz 

oddziaływania  na  środowisko  dla  projektów  zmian  Studium  dla  dzielnic 

północnych, południowych i centralnych miasta Tarnowskie Góry.

2. Opracowanie  rysu  historycznego  i  propozycji  elementów małej  architektury  dla 

następujących obszarów:

• Park Strzelecki ul. Sienkiewicza 16 wraz z propozycją upamiętnienia parku, 

• Park Wolności – wizualizacja fontanny,

• Skwer przy ulicy Sobieskiego / Sienkiewicza. 

3. Przygotowanie prelekcji dla studentów Wydziału Architektury Politechniki Śląskiej 

na  temat  opracowania,  w  ramach  warsztatów  studenckich,  koncepcji 

zagospodarowania  Placu  Żwirki  i  Wigury  oraz  placów  targowych  w  Tarnowskich 

Górach.

4. Kontynuacja prac dotyczących  opracowania Gminnej  Ewidencji  Zabytków – 

wpisanie rekordów nr 36-46.
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5. Wydawanie  opinii  o  przeznaczeniu  działek  dla  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami Urzędu Miejskiego oraz dla Starostwa Powiatowego.

6. Wydawanie opinii o możliwości podziału, zbycia lub wydzierżawienia działek 

na prośbę Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

7. Udzielanie informacji z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

na prośbę Wydziału Ochrony Środowiska, Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

oraz dla Starostwa Powiatowego.

8. Odszukiwanie  dokumentacji  archiwalnej  dotyczącej  wydanych  przez  tutejszy 

organ pozwoleń na budowę.

Wydział Ochrony Środowiska:

1.     Decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach:  

     -  wydano  decyzję  dla  przedsięwzięcia  polegającego  na  budowie  węzła  

betoniarskiego   przy  ul.  Zagórskiej  w  Tarnowskich  Górach(obok  Fazosu)  –  na 

wniosek PPUH „POLAK” z siedzibą w Myszkowie,

       -  wszczęto  postępowanie  w sprawie  wydania  decyzji  dla  przedsięwzięcia 

polegającego  na budowie  kompostowni  na  terenie  składowiska  odpadów  przy  

ul. Laryszowskiej  w Tarnowskich  Górach  –  wniosek  Remondis  Tarnowskie  Góry 

Sp. z o.o.

-  W zakresie decyzji  na usunięcie drzew i  krzewów wydano 12 decyzji,  m.in.  dla 

Rodzinnego Ogrodu Działkowego „WYZWOLENIE” na usunięcie 10 szt. drzew gat. 

olsza.

-  Wszczęto  6  –  postępowań  w sprawie  wydania  zezwolenia  na  usunięcie  drzew 

i krzewów.

2.     W zakresie utrzymania terenów zielonych:  

-  Park w Reptach:

1. Z udziałem przedstawiciela Konserwatora Zabytków w Katowicach, przeprowadzo-

no oględziny drzew w Parku w Reptach pod kątem zakwalifikowania do zabiegów 

pielęgnacyjnych – 105 szt drzew.

2. Przygotowano dokumenty do przeprowadzenia postępowania przetargowego na 

bieżące utrzymanie Parku w Reptach – przetarg dnia 22.04.09r.

3. Zakupiono  artykuły  do  zwalczania  kornika  drukarza  (feromony)  i  szrotówka 

kasztanowcowiaczka (feromony i opaski lepowe) oraz wyłożono feromony i założono 

opaski lepowe na pniach drzew kasztanowców – 100 szt.
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-Opracowywano  wniosek  do  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Katowicach na dofinansowanie zadania w sprawie ochrony 

drzewostanu alei lipowej – ul. Lipowa (obiekt zabytkowy).

-   W zakresie pielęgnacji i ścinania drzew na terenach zieleni miejskiej prowadzono 

cięcia     pielęgnacyjne i wycinki drzew w tym min.  :

    a) cięcia  formujące korony drzew rosnących w pasach drogowych dróg miejskich 

–  ul.  Korczaka,  Szczęść  Boże,  Klonowa,  9-go  Maja,  3-go-Maja  Odrodzenia, 

Strzelców     Bytomskich, Cebuli. 

    b) cięcia pielęgnacyjne i wycinki drzew w Parku przy ul. Ks. Płonki w Strzybnicy. 

-   W  zakresie  pielęgnacji  niskiej  zieleni  miejskiej  i  konserwacji  infrastruktury 

kontynuowano  wiosenne  prace  pielęgnacyjno  -  porządkowe  na  zieleńcach 

i w parkach w tym min. obsadzono      kwietniki i pojemniki kwiatowe I zmianą roślin 

sezonowych.

-   Ochrona drzew kasztanowca białego na terenie Parku Miejskiego przy ul.  Kard 

Wyszyńskiego     przez:

a) założenie opasek lepowych o szerokości 0,50m na pniach - 93szt. drzew kaszta-

nowców na wys. ok.  1m

b) rozwieszenie w koronach drzew kasztanowców pułapek  z  feromonami – 80szt.

     3.     W zakresie edukacji ekologicznej:  

W  ramach  realizacji  Rocznego  Programu  Edukacji  Ekologicznej  dla  Gminy 

Tarnowskie  Góry  na  2009  rok  Wydział  wspólnie  ze  Stowarzyszeniem  „Zielona 

Ziemia” z Radzionkowa w Tarnogórskim Centrum Kultury :

1.  zorganizował  Wernisaż  Wystawy  Plakatu  Ekologicznego,  który  odbył  się  dnia 

17.04.09r. w Galerii TCK. Wystawa plakatu będzie czynna do 5.V.09r.

2. zorganizował cykl warsztatów ekologicznych pn. „Szukamy rady na odpady”, dla 

grup  dzieci  i  młodzieży  zgłoszonych  przez  tarnogórskie  przedszkola,  szkoły 

podstawowe  i gimnazjalne,  które  będą  się  odbywały  w  Tarnogórskim  Centrum 

Kultury w dniach 20-24.04.09r.  

●  W ramach  realizacji  III  etapu  Programu ONE zrealizowano  ostatnie  26  z  300 

inwestycji  przewidzianych  do  realizacji.  Przekazano  faktury  do  zapłaty  oraz 

rozpoczęto przygotowania do rozliczenia całej pożyczki z WFOŚiGW w Katowicach. 

Całkowita wielkość wykorzystanej pożyczki na realizację III etapu programu wyniosła 

3.067.449,76 zł, a udział mieszkańców zamknął się kwotą 1.823.862,30 zł. Całkowity 
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koszt  III  etapu  programu wyniósł  4.891.312,06  zł.  W ramach  III  etapu  programu 

zainstalowano 264 ekologiczne kotły węglowe, 36 nowoczesnych kotłów gazowych 

oraz 88 układów solarnych.     

●  Przeprowadzono  kontrolę  ubezpieczenia  obowiązkowego  OC  rolników  z  tytułu 

posiadania  gospodarstwa  rolnego  i  ubezpieczenia  budynków  rolniczych 

wchodzących w skład gospodarstwa rolnego.

● Wystąpiono do Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w sprawie przekazania gminie 

dotacji  celowej  na  postępowanie  w  sprawie  zwrotu  producentom rolnym  podatku 

akcyzowego  zawartego  w  cenie  oleju  napędowego  wykorzystanego  do  produkcji 

rolnej.

●  Wydano  21  decyzji  o  zwrocie  podatku  akcyzowego  zawartego  w  cenie  oleju 

napędowego wykorzystanego do produkcji rolnej.

● Na wniosek Starostwa Powiatowego zaopiniowano pozytywnie program gospodarki 

odpadami niebezpiecznymi wytwarzanymi przez :

-  „4  PROFI-T”  Sp.  z  o.o.  z  siedzibą  w  Lublińcu  przy  ul.  Oleskiej  20,  w  wyniku 

świadczenia usług w zakresie demontażu i  remontu obiektów zlokalizowanych na 

terenie Gminy Tarnowskie Góry.

-   Regionalne  Centrum  Krwiodawstwa  i  Krwiolecznictwa  –  Oddział  Terenowy 

Tarnowskie Góry zlokalizowany w Wielospecjalistycznym Szpitalu Powiatowym  im. 

dr B. Hagera w Tarnowskich Górach przy ul. Pyskowickiej 42-51, 

  

4. Sprawa hałasu emitowanego do środowiska z terenu torów ogólnego użytkowania 

zlokalizowanych w Tarnowskich Górach przy ul. Oświęcimskiej: Starosta Tarnogórski 

wydał  decyzję dla PKP CARGO S.A. śląski  Zakład Spółki  w Tarnowskich Górach 

zobowiązującą do dotrzymywania dopuszczalnego poziomu hałasu w środowisku. 

5. Udział  w 3 spotkaniach zorganizowanych w sprawie Parku Kulturowego „Hałda 

Popłuczkowa”, w tym oględziny w terenie. Dwukrotne spotkanie ze Stowarzyszeniem 

Społeczny Ruch Ekologiczno-Rekreacyjno –Sportowy w Bytomiu w celu  ustalenia 

zbieżności  wykonanych elementów ścieżki  dydaktycznej  na Hałdzie  Popłuczkowej 

( ławki, ławy, tablica informacyjna) z założeniami planu Ochrony Parku Kulturowego.

Udział  w  oględzinach  Hałdy  Popłuczkowej  zorganizowanych  przez  Powiatowego 

Konserwatora Zabytków.

6. Udzielono  odpowiedzi  na  pismo  Prof.dr  hab.inż.  Jana  Marciniaka  Prof.  zw. 

Politechniki Śląskiej oraz Prof.dr hab.n.med. Józefa Dzielickiego Prof . zw. Śląskiego 
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Uniwersytetu Medycznego dotyczące potrzeby  przeprowadzenia wtórnej waloryzacji 

przestrzeni  miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  w  zakresie  parków  i  obszarów 

przyrodniczo cennych.

Wydział Edukacji, Sportu i Turystyki:

1. Bieżąca analiza, rozliczanie i weryfikacja I transzy (od IX/08 do XII/08 stypendiów/

zasiłków socjalnych przyznanych przez Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry uczniom 

zamieszkałym na terenie Gminy.

2. Przygotowanie  zleceń  dla  szkół  podstawowych,  zakup  nagród  na  konkursy 

o tematyce ekologicznej.

3. Przygotowanie dokumentacji dot. wyjazdów śródrocznych na tzw. “Zielone Szkoły”.

4. Rozstrzygnięcie  konkursu  fotograficznego  oraz  wręczenie  nagród  w  ramach 

“Archiwalnej Tarnogórskiej Fotografii”.

5. Opracowanie  i  przygotowanie  zaproszeń  dla  Wydziału  Ochrony  Środowiska 

w ramach organizowanego Seminarium o tematyce ekologiczne.

6. Opracowanie i wykonanie życzeń okolicznościowych z okazji Świąt Wielkanocnych 

dla  placówek  oświatowych  podległych  Gminie  Tarnowskie  Góry  i  instytucji 

współpracujących  z Gminą.

7. Przyjmowanie  sprawozdań  końcowych  z  realizacji  zadań  z  zakresu 

upowszechniania  kultury  fizycznej  i  sportu  oraz  ich  analiza  (rozliczanie,  pisma 

w sprawie).

8. Wypłata stypendiów sportowych za miesiąc kwiecień (23).

9. Udział  w  pracach  Komisji  Konkursowej  oceniającej  oferty  na  realizację  zadań 

w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu oraz krajoznawstwa z udziałem 

dzieci i młodzieży.

10. Przygotowanie rozstrzygnięcia w konkursie ofert na realizację zadań publicznych 

w zakresie upowszechniania kultury fizycznej i sportu oraz krajoznawstwa z udziałem 

dzieci i młodzieży.

Wydział Kultury i Promocji Miasta:

1.     Organizacja i współorganizacja imprez i wydarzeń samorządowych:  

- obchody Święta 3 Maja,

- koncert pasyjny J.Haydn: Siedem ostatnich słow Chrystusa na krzyżuw wykonaniu 

Kwartetu Smyczkowego „Akademos”,
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- Koncert Jazz Baroque w ramach IV Międzynarodowego Festiwalu Muzyki Dawnej 

im.   G. Gorczyckiego,

- Przygotowanie II Festiwalu Orkiestr Dętych im. J.Szweda,

- organizacja uroczystości 69 rocznicy  Zbrodni Katyńskiej,

- prowadzenie spraw związanych z nadaniem Miejskiej Bibliotece Publicznej imienia 

Bolesława Lubosza,

-  projekt  i  druk  zaproszenia  na  uroczystość  nadania  imienia  Bolesława  Lubosza 

Miejskiej  Bibliotece Publicznej,

-  promocja  miasta  w  turniejach  odbywających  się  z  udziałem  zawodników  TKS 

Karate,

- przygotowanie poleceń przelewu  dotacji dla gminnych instytucji kultury,

- prowadzenie spraw związanych z otwartym konkursem ofert na wspieranie zadań 

w dziedzinie kultury,

-  opracowanie  założeń  porozumienia  i  podziału  zadań  ws.  V  Zlotu  Pojazdów 

Militarnych Bytom, Tarnowskie Góry, Radzionków, konsultacje międzygminne,

- druk książeczek o Tarnogórskiej Orkiestrze Dętej,

-  opracowanie i  ogłoszenie konkursu „Na najciekawszy strój  historyczny GWARKI 

2009”,

- reklama Gminy w Rozkładzie lotów GTL Pyrzowice,

- reklama na kasetonie MPL Pyrzowice,

- reklama na monitorach w holu MPL Pyrzowice,

- analiza ofert materiałów promocyjnych,

- listy referencyjne dla wykonawców materiałów promocyjnych Gminy.

2.     Współpraca z miastami partnerskimi i za granicą:  

- bieżące tłumaczenie korespondencji zagranicznej,

-  przygotowanie  materiałów  promocyjnych  dla  dzieci  z  miasta  partnerskiego  – 

Mericourt,

-  zaproszenie  miast  partnerskich  do  udziału  w  Festiwalu  orkiestr  dętych  im. 

J. Szweda w Tarnowskich Górach.

3.     Przygotowanie materiałów promocyjnych:  

- zakup kartek i znaczków Gwarki,

- kwerenda materiałów archiwalnych nt. obozu pracy w Lasowicach,

- opracowanie miesięcznego  wykazu  imprez kulturalnych na kwiecień.

4.     Strona internetowa:  
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- bieżąca aktualizacja.

5. Przygotowywanie  pism  okolicznościowych,  w  tym  m.in.:  życzeń  urodzinowych, 

podziękowań, dyplomów dla jubilatów, podziękowań dla osób wyróżnionych.

6. Bieżąca obsługa Punktu Informacji o Mieście: informowanie, wydawanie i wysyłka 

materiałów promocyjnych.

7. żąca obsługa finansowa Wydziału Kultury i Promocji Miasta (w tym m.in. rejestr 

faktur, miesięczne sprawozdanie finansowe, przygotowanie umów i zleceń).

Wydział Finansowy:

1. Księgowano wpłaty, przypisy i odpisy.

2. Wystawiano zaświadczenia o niezaleganiu w podatkach.

3. Wystawiano upomnienia.

4. Wystawiano tytuły wykonawcze.

5. Zwracano nadpłaty.

6. Wystawiano kwity do kasy - około 1100 szt.

7. Wystawiano postanowienia o zaliczeniu wpłat.

8. Sprawdzano deklaracje DT-1 pod względem merytorycznym i rachunkowym.

9. Zakładano kartoteki podatnikom w oparciu o otrzymane deklaracje oraz informacje 

otrzymane z Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach.

10. Dokonywano przypisów na podstawie otrzymanych deklaracji.

11. Zakładano nowe kartoteki  podatnikom w oparciu o deklaracje  oraz informacje 

otrzymane z Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach.

12. Przyjmowano strony.

13. Udzielano  odpowiedzi  na  pisma  podatników,  sporządzano  pisma  do  Urzędu 

Skarbowego  o  wycofanie,  aktualizację  tytułów  wykonawczych  lub  zawieszenie 

postępowania egzekucyjnego.

14. Przyjmowano wpłaty w kasie podatkowej –  około 2400 szt.

15. Sprawdzano raporty kasowe.

16. Rozliczano inkasentów opłaty targowej oraz inkasenta podatku od nieruchomości 

i podatku rolnego.

17. Wydawano bloczki opłaty targowej oraz kwitariusze.

18. Wystawiano wezwania do uiszczenia opłaty skarbowej.

19. Wydawano  decyzje  stwierdzające  zwrot  opłaty  skarbowej  oraz  decyzje 

o nadpłacie.
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20. Sporządzano  sprawozdanie  z  wykonania  dochodów z  tytułu  podatków i  opłat 

lokalnych za okres od 1 stycznia do 31 marca 2009r.

21. Sporządzenie  bilansu  z  wykonania  Zakładowego  Funduszu  Świadczeń 

Socjalnych na dzień 31.12.2008 r.

22. Sporządzenie bilansu z wykonania Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska na 

dzień 31.12.2008 r.

23. Sporządzenie bilansu z wykonania inwestycji na dzień 31.12.2008 r.

24. Sporządzenie bilansu z wykonania depozytów na dzień 31.12.2008 r.

25. Sporządzenie bilansu z wykonania lokat terminowych na dzień 31.12.2008 r.

26. Sporządzenie bilansu z wykonania  wydatków, które nie wygasły z upływem roku 

budżetowego  2007 na dzień 31.12.2008 r.

27. Sporządzenie bilansu z wykonania bilansu jednostki  budżetowej  Urząd Miejski 

na dzień 31.12.2008 r..

28. Zamknięcie  ksiąg  rachunkowych   za  rok  2008    jednostki  budżetowej  Urząd 

Miejski.

29. Sporządzenie  sprawozdania  z  wykonania  planu  wydatków,  które  nie  wygasły 

z upływem roku budżetowego za I kwartał 2009 r.

30. Sporządzenie sprawozdania budżetowego  z wykonania dochodów i wydatków 

za I kwartał 2009r. jednostki budżetowej  Urząd Miejski .

31. Przygotowanie zbiorczych sprawozdań  z wykonania dochodów i wydatków za 

I kwartał 2009r. jednostki budżetowej Urząd Miejski Tarnowskie Góry.

32. Archiwizacja dokumentacji księgowej.

33. Przygotowanie zmian informatycznych w systemie księgowym Gminy i Urzędu 

Miejskiego.

34. Wezwano podatników do złożenia informacji w sprawach podatkowych – 120 szt. 

35. Wydano  decyzje  w  sprawie  umorzenia,  rozłożenia  na  raty  oraz  odroczenia 

terminu  płatności  podatku  od  nieruchomości,  podatku  rolnego  oraz  podatku  od 

spadków i darowizn - dla osób prawnych i fizycznych –  17 szt.

36. Dokonano analizy do wniosków uznaniowych  – 18 szt.

37. Wydano postanowienia w sprawach podatkowych – 160 szt. 

38. Wydano decyzje zmieniające i wymiarowe w podatku od nieruchomości, podatku 

rolnym oraz łącznym zobowiązaniu pieniężnym dla osób fizycznych – 160 szt.

39. Wydano zaświadczenia o stanie majątkowym i udzielonej pomocy de minimis – 

40 szt.
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40. Sprawdzano i podpisywano wezwania, postanowienia oraz decyzje podatkowe.

41. Przygotowano korespondencję do wysyłki.

42. Wprowadzano  dane  zawarte  w  składanych  informacjach  i  deklaracjach 

podatkowych do  bazy komputerowej.

43. Zakładano  nowe  kartoteki  w  ewidencji  komputerowej  w  oparciu  o  złożone 

informacje  i deklaracje podatkowe. 

44. Dokonywano  przypisów  i  odpisów  podatku  w  oparciu  o  składane  korekty 

deklaracji podatkowych przez osoby prawne. 

45. Potwierdzano  powierzchnię  użytków  rolnych  we  wnioskach  o  zwrot  podatku 

akcyzowego  zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji 

rolnej.

46. Uzgodniono  przypisy  i  odpisy  za  miesiąc  marzec  2009r.  z  Referatem 

Księgowości Podatkowej.

47. Przygotowano sprawozdanie o nie udzielonej pomocy publicznej w rolnictwie za 

miesiąc kwiecień 2009r.  

Urząd Stanu Cywilnego:

1.     Zarejestrowano:  
   125 – urodzeń noworodków

     55 – zgonów

       2 – małżeństwa konkordatowe

     13 - małżeństw cywilnych

       6 –  małżeństw umiejscowionych.

2.     Wpisano do ksiąg stanu cywilnego:  
   10 - orzeczeń o rozwiązaniu małżeństwa przez rozwód

     0 – postanowienia o zaprzeczeniu ojcostwa.

  

3.     Wydano:  
      4 - decyzji o zmianie imion i nazwisk 

   10 – decyzji w sprawie sprostowania aktu stanu cywilnego  

   11 – decyzji o uzupełnieniu aktu stanu cywilnego

5 – decyzji o skróceniu terminu wyczekiwania na zawarcie związku małżeńskiego

7 – postanowień o przekazaniu podań według właściwości miejscowych

     5 – decyzji dotyczących wpisanie treści zagranicznych aktów do polskich ksiąg.
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4.     Przyjęto:  
    21 – oświadczeń o uznaniu dziecka

    39 – zapewnień o braku przeszkód do zawarcia małżeństwa

  640 - podań o wydanie odpisów z ksiąg stanu cywilnego.

5.     Korespondencja zrealizowana w sprawach:  
    63 – urodzeń

 9 – małżeństw

    20 – zgonów

 0 – konsularnych.

6. Pracownicy USC odwiedzili 2 Jubilatki obchodzące 90 lat życia.

7. Wysłano  życzenia  urodzinowe dla  25  Jubilatów obchodzących  90 i  więcej  lat 

życia.

8. W  dniu  17  kwietnia  2009r.  w  sali  sesyjnej  Ratusza  o  godz.12.00  odbyła  się 

uroczystość 50- Lecia Pożycia Małżeńskiego w której uczestniczyło 16 par ( w tym 

jedna para obchodząca   60- lat małżeństwa i 1 para 55- lat małżeństwa.

  

Wydział Spraw Obywatelskich:

Liczbowo /opracowane i wydane dokumenty/ sytuacja przedstawia się następująco:   

-  wszczęto 6 postępowań w sprawach meldunkowych, 

-  wydano  ogółem 10  decyzji,  w  tym  6  w  sprawach  meldunkowych,  4  w  oparciu 

o ustawę o powszechnym obowiązku obrony RP, 

-  przyjęto  233  wnioski  o  wydanie  dowodu  osobistego  i  wydano  z  produkcji  245 

dowodów     osobistych  oraz  dla  wydanych  dowodów  przesłano  do  Urzędu 

Skarbowego przyjęte zgłoszenia aktualizacyjne NIP,

-  przyjęto 118 zgłoszeń o zmianach pobytu czasowego, 236 zgłoszeń o zmianach 

miejsca pobytu stałego,

-  zameldowano 52 noworodki łącznie z wystąpieniem dla nich o nadanie numerów 

ewidencyjnych PESEL, wymeldowano z pobytu stałego z powodu zgonu  26 osoby 

i wprowadzono dla 15 osób zmiany stanu cywilnego /małżeństwa i rozwody/,

-  wydano  271  zaświadczeń  w  oparciu  o  przepisy  ustawy  o  ewidencji  ludności 

i dowodach    osobistych,

-  przyjęto 85 wniosków o udostępnienie danych osobowych.

                                                                  

Biuro Kontroli Wewnętrznej:
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1. Sporządzono wnioski zawierające zalecenia pokontrolne dla:

- Przedszkola Nr 12,

- Szkoły Podstawowej Nr 11.

2. Sporządzono  pismo  dla  Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego  Nr  3  o  braku 

konieczności wydania zaleceń pokontrolnych.

3. Sporządzono pismo dla Szkoły Podstawowej Nr 9 o braku konieczności wydania 

zaleceń pokontrolnych.

4. Przeprowadzono  kontrole  odcinkowe  gospodarki  finansowej  i  sporządzono 

protokoły dla nw.  jednostek organizacyjnych Gminy:

- Przedszkola Nr 9,

- Publicznego Gimnazjum Nr 3,

- Publicznego Gimnazjum Nr 4.

5. Przeprowadzono  kontrole  odcinkowe  gospodarki  finansowej  w nw.  jednostkach 

organizacyjnych Gminy:

- Szkole Podstawowej Nr 10,

- Zespole Szkolno-Przedszkolnym Nr 4.

Wydział Zarządzania Kryzysowego:

1.     W zakresie obrony cywilnej:  

• aktualizacja   dokumentacji  obrony  cywilnej  Urzędu  Miejskiego,  placówek 

oświatowych   i podmiotów gospodarczych (instytucji);

• uzgadnianie planów szkolenia kadry kierowniczej na 2009r.

2.     W zakresie spraw obronnych:  

• przeprowadzono aktualizację dokumentacji operacyjnej  Urzędu Miejskiego;

• opiniowano  wnioski  o  nadanie  świadczeń  osobistych  o  rzeczowych, 

zabezpieczających funkcjonowanie Formacji Obrony Cywilnej w Gminie;

3.     W ramach zarządzania kryzysowego:  

• szkolenie doskonalące pracowników Urzędu Miejskiego z zakresu:

• - Planu Reagowania Kryzysowego Miasta Tarnowskie Góry,

• - Ewakuacji Urzędu Miejskiego:

• - ochrony i obiegu dokumentów niejawnych;

• aktualizowanie planów;

• - ochrony zabytków,
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• - akcji jodowej;

• aktualizowanie danych „Bazy Szefa OC”;

• przekazanie  Wojewódzkiej  Komisji  Dialogu  Społecznego  „Karty  informacyjnej 

monitorowania napięć społecznych za I kwartał 2009 roku”;

• monitorowano  zagrożenia,  zdarzenia  nadzwyczajne  i  inne  sytuacje  kryzysowe, 

zwłaszcza pod kątem drapieżnego kota.

4.     W zakresie wdrażania na terenie Gminy programu „Bezpieczne Wspólnoty”:  

• realizacja założeń i przyjętych programów.

5.     W zakresie bezpieczeństwa imprez masowych:  

• bieżąca działalność dotycząca imprez masowych, rozrywkowych i artystycznych;

• opracowanie  harmonogramu  zabezpieczenia  imprezy  masowej  „Gwarki 

Tarnogórskie 2009”.

6.     W zakresie OSP:  

• bieżące finansowanie działalności OSP.

Straż Miejska:

1. W  okresie  sprawozdawczym  Straż  Miejska   przeprowadziła  264  interwencji, 

przyjmując jednocześnie 85 zgłoszeń – interwencji  od  mieszkańców. Interwencje 

dotyczyły głównie:

-  egzekwowania  łamania  przez  kierowców  przepisów  prawa  o  ruchu  drogowym 

dotyczących zatrzymania i postoju na newralgicznych ulicach w centrum miasta,

- reagowania na wszelkie sprawy czystościowo – porządkowe poprzez ujawnianie 

takich  miejsc,  a  następnie  wzywania  ich  właścicieli  do  zaprowadzenia  porządku 

zgodnie z zapisami Ustawy i Regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminie 

oraz treścią art. 177 KW,

- reagowania na przypadki  nie przestrzegania przez właścicieli  psów obowiązków 

wynikających z § 11 Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Tarnowskie Góry oraz przeciwdziałaniu przypadkom „bezpańskich psów” w ramach 

Ustawy o ochronie zwierząt,

- reagowania w przypadkach spożywania alkoholu w miejscach publicznych objętych 

zakazem zgodnie  z  art.  14  ust.  1  i  2a  –  6  Ustawy  o  wychowaniu  w  trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi.

2. Nałożono 44 mandaty na łączną kwotę 4 400,00 z następujących wykroczeń:
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- przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji (art.90,  92 § 1, 97 KW)

- przeciwko urządzeniom użytku publicznego (art. 145 KW)

-  przeciwko ustawie o wychowaniu  w trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi 

(art. 431ust.1).

3. Skierowano  3  sprawy  do  Sądu  Rejonowego  Wydziału  VI  Grodzkiego 

w Tarnowskich Górach.

4. W tym okresie odbyło się 13 służb z Policją:

- 9 z funkcjonariuszami wydziału prewencji

- 4 z funkcjonariuszami sekcji ruchu drogowego

5. - W dniu 23 marca potwierdzono zgłoszenie o padłym dziku leżącym na poboczu 

przy  ulicy Gałczyńskiego.  Sprawę  przekazano  Remondisowi  po  wcześniejszym 

powiadomieniu Wydziału Gospodarki Miejskiej.

-  W  dniu  03  kwietnia  potwierdzono  zgłoszenie  mieszkańca  dzielnicy  Bobrowniki 

z ul. Głównej o pojawieniu się na jego posesji lisa. Na miejsce przybył niezwłocznie 

łowczy  z  tego  rejonu  po  wcześniejszym  powiadomieniu  o  tym  fakcie  Wydział 

Zarządzania  Kryzysowego  UM,  który  przekazał  właścicielowi  posesji  niezbędne 

wskazówki  co do dalszego postępowania w przypadku ponownego pojawienia się 

lisa.

- W dniu 10 kwietnia ok. godziny 1730potwierdzono zgłoszenie mieszkańca centrum 

Tarnowskich Gór, że zamiatarka z firmy ALBA oczyszczająca ulicę Opolską wzbija 

potężne tumany kurzu i nie zbiera zanieczyszczeń ze skrajni ulicy spod krawężnika 

a przemieszcza  je  w  kierunku  osi  jezdni.  Interweniujący  patrol  po  ustaleniu 

niezbędnych faktów nakazał kierowcy zamiatarki natychmiastowo wstrzymać prace, 

kierując się przede wszystkim jego oświadczeniem że zamiatarka jest niesprawna 

technicznie  co  zgłaszał  swoim  przełożonym  w firmie.  Ponadto  powyższą  sprawę 

skierowano  w  dniu  15  kwietnia  wraz  z  notatką  służbową  oraz  dokumentacja 

zdjęciową obrazującą sposób i jakość świadczonych usług przez firmę ALBA do 

Zarządu Dróg Powiatowych celem odpowiedniego wykorzystania aby takie przypadki 

nie miały już miejsca w przyszłości.

-  W  dniu  14  kwietnia  miał  miejsce  przypadek  ujawnienia  przez  funkcjonariuszy 

Oddziału Interwencyjno – Patrolowego II spożywania na ul. Styczyńskiego alkoholu 

w  postaci  piwa  puszkowego  przez  nieletnia  dziewczynę  (w  wieku  16  lat)  – 

mieszkankę Bytomia, która została doprowadzona do KPP Tarnowskie Góry, gdzie 
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zbadano  zawartość  alkoholu  w wydychanym  powietrzu  –  0,25  mg/l.  Odebrała  ją 

siostra a sprawa zostanie rozpatrzona przez Sąd Rejonowy.

-  W  dniu  16  kwietnia  zabezpieczono  tymczasowo  głęboką  studzienkę  na  której 

brakowało pokrywy – włazu na poboczu „łącznika” ulicy Częstochowskiej z Pokoju 

w rejonie  dworca  autobusowego  PKM-u  od  strony  lokalu  „Hrabina  Wrońska”  po 

wcześniejszej wizji tego miejsca z pracownikami MZUiM.

-  W  dniu  16  kwietnia  ok.  godziny  745patrol  potwierdził  zgłoszenie  Pana  Marka 

Jaworskiego o psie  znajdującym się w kontenerze na makulaturę w rejonie ul. Jana 

III  Opolskiego  przy  parku  Małpi  Gaj.  Wezwany  na  miejsce  hycel  wyciągnął  psa 

z kontenera zabierając go do Schroniska dla  bezdomnych zwierząt w Bytomiu.

Miejski Zarząd Ulic i Mostów:

Rozstrzygnięto przetargi na następujące zadania:
-  Przebudowa ul. Donieckiej II etap w Tarnowskich Górach,

-  Wykonanie dokumentacji projektowej na budowę  chodnika w ul. Szczęść Boże 

w Tarnowskich Górach.

Po raz drugi unieważniono przetarg na następujące zadanie:
-   Remont  obiektu  mostowego  –  kładka  dla  pieszych  w  ciągu  ul.  Dąbrowskiego 

w Tarnowskich Górach (brak ofert).

W ramach zadań inwestycyjnych i remontowych:
- remont fragmentu. ul. Bałkańskiej – rozpoczęcie robót,

- remont fragmentu. ul. Św. Katarzyny – rozpoczęcie robót.

W ramach bieżącego utrzymania jezdni i chodników wykonano:
- remont fragmentów chodników w ciągu ulic:  Litewska- kontynuacja robót

- remont cząstkowy jezdni z masy asfaltobetonowej w ulicach:  Sielanka, 

Wiejska,  Wiśniowa, ,  Skłodowskiej,  Korczaka,  Okrzei,  Niedziałkowskiego, 

Miedziana,  Śniadeckiego,  Andersa,  Leśna,  B.Śmiałego,  K.Wielkiego, 

Laryszowska,  Wolskiego,  Sikorskiego Strzelczyka,  S.Batorego,  Zwycięstwa, 

Prochowa,  Topolowa,  Główna,  Puszkina,  Staffa,  Tylna,  Staropolska, 

Łowiecka, Hallera, Krasickiego, Saperów, Szczygłów, Pomorska, Dymarska, 

Skargi, Ks. Sojki, B.Krzywoustego, Litewska, Zielona, Tołstoja,

- bieżące utrzymanie oznakowania pionowego w ulicach : Rudola, Włoska, 

Boczna, Kruszcowa, Nowa, Szafirowa, Turkusowa, Paderewskiego, Torowa, 
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Dębowa,  B.Śmiałego,  Bondkowskiego,  Stalmacha,  Tylna,  Św.Jacka, 

Staropolska, Łotewska, 

- bieżące  utrzymanie  oznakowania  poziomego  :  malowanie  przejść  dla 

pieszych w ulicach: Litewska, Opatowicka,

- wprowadzenie zmian w organizacji ruchu:

♦  wprowadzenie  ruchu jednokierunkowego  na  odc.  ul.  Korczaka  w Tarnowskich 

Górach (od ul. Okrzei do ul. Kościuszki)

♦ wyznaczenie miejsca parkingowego przy ul. Saperów w Tarnowskich Górach.

W ramach bieżącej działalności Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów:

• prowadzenie bieżących przeglądów stanu technicznego ulic,

• sporządzanie stosownych protokołów,

• prowadzenie bieżącej korespondencji,

• przyjmowanie interwencji  i skarg mieszkańców,

• wydawanie zezwoleń  na umieszczanie reklam w pasach dróg gminnych,

• wydawanie zezwoleń na zajęcie pasa drogowego, 

• wydawanie uzgodnień do projektów obcych inwestorów.

Wydział Organizacyjny:

1. W  związku  z  zarządzonymi  na  dzień  7  czerwca  2009r.  wyborami  posłów  do 

Parlamentu Europejskiego, prowadzono na bieżąco czynności wyborcze, zgodnie z 

kalendarzem wyborczym, tj.

− opracowano  projekt  postanowienia  w  sprawie  wyznaczenia  na  terenie  miasta 

siedzib dla stałych OKW;

− wystosowano pisma do Obwodowych Komisji Wyborczych w sprawie wskazania 

pracowników placówek do odpłatnej obsługi wyborów;

− przygotowano  Umowy  zlecenia  na  plakatowanie  obwieszczeń  urzędowych  na 

terenie miasta Tarnowskie Góry.

Wydział Administracyjno-Gospodarczy:

1. Przygotowywanie wniosków o wszczęcie postępowań przetargowych.

2. Przygotowanie umów, zamówień i zleceń związanych z działalnością Wydziału.

Ad. 5
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia 
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sprawozdania  z  wykonania  budżetu  miasta  Tarnowskie  Góry  za  2008  rok 

i absolutorium dla Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry za 2008 rok.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „rok 2008 był dobrym rokiem, w którym udało 

się  zrealizować  dochody  i  wydatki  na  bardzo  wysokim  poziomie.  Zaplanowane 

dochody  uchwałą  Rady  Miejskiej  w  wysokości  blisko  125.000.000  zł,  zostały 

zrealizowane  na  poziomie  130.000.000  zł,  natomiast  wydatki  zaplanowane  po 

zmianach 136.000.000 zł, zostały zrealizowane na poziomie ponad 125.000.000 zł. 

Z danych tych można wyciągnąć wniosek, iż budżet został zrealizowany prawidłowo. 

Chciałbym  zwrócić  uwagę,  na  najważniejsze  pozycje  w  wydatkach,  a  zwłaszcza 

w wydatkach  bieżących.  Wydatki  majątkowe  osiągnęły  poziom  7,5%  wydatków 

budżetowych.  Na wydatki  bieżące składały się  wydatki  komunalne 26.000.000 zł, 

z czego wydano:  1.200.000 zł  na oczyszczanie miasta,  300.000 zł  na utrzymanie 

zieleni, 5.500.000 zł na eksploatację dróg, oświetlenie ulic – procedura modernizacji 

oświetlenia  na  terenie  Tarnowskich  Gór  wdrożona  od  2004r.,  doprowadziła  do 

zmniejszenia  zużycia  energii  w  stosunku  do  poprzedniego,  na  oświetlenie  ulic 

wydano  2.500.000  zł,  działania  różne  –  5.000.000  zł.  Bardzo  duża  kwota 

w wydatkach  bieżących,  to  kwota  przeznaczona  na  komunikację  pasażerską   - 

5.700.000  zł.,  utrzymanie  zasobów  mieszkaniowych  –  5.000.000  zł, 

zagospodarowanie przestrzenne – 700.000 zł,  wydatki  administracyjne 16.000.000 

zł, promocja miasta 300.000 zł, strategia i rozwój 120.000 zł. Pozostałe wydatki na 

funkcjonowanie  miasta,  to  kwota  74.300.000 zł  –  do tych  wydatków należą m.in. 

rolnictwo  i  łowiectwo,  bezpieczeństwo  publiczne  i  ochrona  przeciwpożarowa 

-1.100.000 zł, oświata i wychowanie – 41.000.000 zł, ochrona zdrowia 1.500.000 zł, 

pomoc  społeczna  –  21.000.000  zł,  pozostałe  zadania  z  polityki  społecznej  - 

1.000.000  zł,  kultura  fizyczna  i  sport  -  1.060.000  zł.  Komisja  REWIZYJNA  po 

przeanalizowaniu  sprawozdania  budżetowego  zaopiniowała  je  pozytywnie 

i skierowała wniosek do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Uchwała Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z dnia 8 kwietnia br.,  wydaje pozytywną opinię o wniosku Komisji 

REWIZYJNEJ  w  sprawie  udzielenie  absolutorium burmistrzowi  miasta  za  2008r., 

wskazując na jednomyślność Komisji przy podjęciu wniosku.”

Skarbnik  Miasta  JANINA  NAMYSŁO przedstawiła  projekt  uchwały  zgodnie 

z uzasadnieniem.
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Przewodniczący  Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY odczytał  Uchwałę  IV  Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Katowicach Nr 4100/IV/47/2009 

w sprawie  zaopiniowania  wniosku  Komisji  REWIZYJNEJ  Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich  Górach z dnia 14 kwietnia 2009r.

Przewodniczący Komisji  REWIZYJNEJ Krzysztof  SZNAJDER  poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały oraz wypracowała 

wniosek  do  Rady  Miejskiej  i  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Miasta Tarnowskie Góry za 2008r.

Przewodniczący  Komisji  BUDŻETU  I  FINANSÓW  Kazimierz  SZCZERBA 
poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Przewodniczący Komisji  BEZPIECZEŃSTWA I  PORZĄDKU PRAWNEGO Piotr 
WYCISK  poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały wraz z wnioskiem Radnego Kazimierza SZCZERBY o zaopiniowanie jedynie 

strony formalno-prawnej projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący  Komisji  EDUKACJI,  KULTURY  I  SPORTU  Feliks 
KOWALSKI poinformował,  że  Komisja  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy 

projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWIA,  POMOCY  SPOŁECZNEJ 
I OCHRONY ŚRODOWISKA Alicja  KOSIBA-LESIAK  poinformowała, że Komisja 

28



zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Radny  Henryk  WRZASK:  „chciałbym  zgłosić  wniosek  o  ograniczenie  dyskusji 

w następującej  formie:  w dyskusji  zabiorą głos Przewodniczący Klubów Radnych, 

w kolejności zaczynającej się od największego Klubu Radnych (w Klubach, w których 

wskład  wchodzą  jedynie  trzy  osoby,  kolejność  zostanie  uzgodniona).  Moją 

propozycję argumentuję, tym, iż umożliwi to wypowiedzenie się w obszerny sposób 

oraz zadanie  pytań  wszystkim przedstawicielom Klubów.  Pozwoli  to  w racjonalny 

sposób przeprowadzić debatę oraz dokonać oceny.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK: „w ramach głosów 

„przeciw” złożonemu wnioskowi, w obawie przed ograniczeniem dyskusji przy tego 

typu  projekcie  uchwały,  proponuję  skrócić  wypowiedzi  Radnych.  Ograniczenie 

dyskusji,  może doprowadzić do tego, iż Radny,  który się odwoła… Z ostrożności, 

proponuję nie przyjmować tego wniosku, a rozważyć skrócenie czasu wypowiedzi. 

Sądzę, że otrzymamy taki efekt, jaki chciałby Pan WRZASK.”

Radny Franciszek NOWAK: „Pan Radny Jarosław ŚLEPACZUK ma rację, iż zapis 

ustawy  nie  dopuszcza  pominięcia  dyskusji.  Dyskusja  po  przyjęciu  wniosku,  się 

odbędzie, ponieważ wystąpią przedstawiciele Klubów Radnych, którzy przedstawią 

swoje stanowiska.”

Radny Stanisław KOWOLIK: „zrozumiałem wniosek Radnego Henryka WRZASKA, 

w  taki  sposób,  iż  posiada  on  intencję,  abyśmy  mieli  jasny  obraz,  czytelnych 

stanowisk  poszczególnych  Klubów Radnych.  Jego  intencją  nie  było  ograniczenie 

dyskusji,  natomiast chodzi o to, aby w mnogości głosów nie rozmyły się klarowne 

stanowiska poszczególnych Klubów, tak by osoby obecne i przedstawiciele mediów, 

łatwo mogły odczytać intencję poszczególnych Klubów Radnych.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Łukasz  GARUS:  „jestem  przeciw  temu 

wnioskowi.  Jest  kilka  ważnych  uchwał  w ciągu roku dotyczących  funkcjonowania 

Gminy  i Rady  Miejskiej  tj.  uchwalenie  budżetu  i  udzielenie  absolutorium  -   nie 

ograniczajmy  sobie  głosu.  Uchwalając  Regulamin  Rady  Miejskiej  położono 

szczególny nacisk na przeprowadzenie dyskusji  przy tego typu projekcie uchwały. 
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Myślę, że ta dyskusja może być krótsza, niż dyskusja nad formą dyskusji.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „w swoim Klubie, nie stawiałem 

wniosku o wyznaczenie stanowiska Klubu, gdyż byłoby to krzywdzące dla Burmistrza 

Miasta. Uważam, że powinniśmy demokratycznie podjąć decyzję na temat projektu 

uchwały.  Proponuję  otworzyć  dyskusję,  być  może  zgłoszą  się  do  niej  jedynie 

Przewodniczący Klubów Radnych.”

Radny  Kazimierz  SZCZERBA:  „uważam,  że  przedstawiony  wniosek  nie  jest  do 

końca uzasadniony. Ustawodawca, przy uchwalaniu tego typu uchwały, przewidział, 

iż dyskusja musi się odbyć. To, żeby jedynie Przewodniczący Klubów zabierali głos, 

nie jest właściwe od strony prawnej. W ustawie nie jest zapisane, aby jedynie Kluby 

Radnych miały w tej  sprawie zabierać głos.  Rada Miejska składa się z Radnych, 

a nie  z  Klubów Radnych.  Uważam,  że  nic  nie  stoi  na  przeszkodzie,  aby  Radny 

zabierając głos powiedział: „mówię w imieniu Klubu”.”

Radny  Krzysztof  SZNAJDER:  „chciałbym,  żebyśmy  uniknęli  walki  politycznej 

w sprawie tego projektu uchwały, która mogłaby się zacząć, poprzez przedstawicieli 

Klubów  Radnych.  Przyjęcie  uchwały  nie  jest  decyzją  polityczną.  Rozumiem,  że 

w imieniu  Klubu  Radnych  wystąpi  jego  przedstawiciel.  Uważam,  że  nie  trzeba 

takiego  wniosku  głosować.  W Klubie  Radnych,  do  którego  należę  nie  słyszałem 

o dyscyplinie  głosowania,  czy  możliwości  lub  niemożliwości  zabrania  głosu 

w dyskusji.   Proponuję wniosek o piętnastominutową przerwę przed rozpoczęciem 

dyskusji nad przedmiotowym projektem uchwały.”

Radny Stanisław KOWOLIK:   „chciałbym złożyć wniosek dalej idący, niż wniosek 

Radnego Henryka WRZASKA. Ten wniosek zrodził  się po wysłuchaniu stanowisk 

kolegów z  drugiej  strony  sali  obrad.  Głosy  te  odczytuję  jako  brak  przygotowania 

stanowisk  Klubów,  odnośnie  tak  istotnego  projektu  uchwały,  jakim  jest  przyjęcie 

sprawozdania  oraz  udzielenie  absolutorium  Burmistrzowi  Miasta  za  2008r.  Mój 

wniosek brzmi: wnoszę o podzielenie dyskusji  na dwie części:  w pierwszej  części 

głos  zabiorą  przedstawiciele  Klubów  Radnych,  którzy  przedstawią  czytelne 

stanowiska,  w drugiej  części  indywidualni  Radni  będą mogli  zabrać głos,  tak aby 

zarzut  ograniczenia  dyskusji  był  bezpodstawny.  Chodzi  o to,  taka  była  intencja 
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Radnego Henryka WRZASKA, aby stanowiska Klubów Radnych były klarowne.”

Radna  Alicja  KOSIBA-LESIAK:  „nie  uważam  za  stosowne,  a  wręcz  jest  to 

szkodliwe,  aby ograniczyć  wystąpienia  wszystkich  Radnych.  Dlatego uważam,  że 

wypowiedzi Przewodniczących Klubów, powinny znaleźć się na końcu wypowiedzi 

wszystkich Radnych.”

Radny Henryk WRZASK: „po tych wypowiedziach Radnych, wyjaśniam, iż zostałem 

odczytany  niewłaściwie,  jako  próbujący  ograniczyć  możliwość  dyskusji  wszystkim 

Radnym.  Moją  intencją  było  to,  aby  w  imieniu  Radnych  wypowiadali  się  ich 

przedstawiciele.  Wycofuję  swój  wniosek,  popieram  wniosek  Radnego  Stanisława 

KOWOLIKA.”

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poprosił  Radnego Stanisława 

KOWOLIK o powtórzenie zaproponowanego wniosku.

Radny Stanisław KOWOLIK: „dyskusję dzielimy na dwie części. W pierwszej części 

głos  zabierają  przedstawiciele  Klubów  Radnych,  którzy  sprecyzują  stanowiska 

Klubów, a w drugiej części wypowiedzą się poszczególni Radni do „wyczerpania sił 

fizycznych”.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „jeżeli do dyskusji nie zgłoszą 

się  wszyscy  Przewodniczący  poszczególnych  Klubów  Radnych,  to  nie  będzie 

przedstawiona opinia danego Klubu.”

Radny Kazimierz SZCZERBA:  „nie  możemy dzielić  Radnych,  na tych,  którzy są 

Przewodniczącymi Klubów Radnych i tych, którzy nimi nie są. Jest to nie do przyjęcia 

od strony prawnej. Kluby Radnych mogą się tworzyć, a nie muszą (…)”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poddał pod głosowanie wniosek 

Radnego Stanisława KOWOLIKA.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  9  Radnych,  przeciw  –  10  Radnych,  od  głosu 

wstrzymał się – 1 Radny.

Wniosek zatem nie został przyjęty przez Radę Miejską. 
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Dyskusja:

Radny Stanisław KOWOLIK: Radny Stanisław KOWOLIK: „zanim czytelnie, jasno 

i precyzyjnie  przedstawię  stanowisko  Klubu  Radnych  Prawo  i  Sprawiedliwość, 

odniosę się do uwag wcześniej wygłoszonych, które kompromitują Radnych i Kluby 

Radnych,  którym  przewodzą.  Stwierdzenie,  że  rugowanie  z  naszej  dyskusji 

stanowisk  Klubów  jest  niedemokratyczne,  nieregulaminowe…  jest  stwierdzeniem 

absolutnie  bezpodstawnym.  Zwracam  uwagę,  że  podział  na  Radnych  i  ich 

zorganizowane  grupy,  jakimi  są  Kluby  Radnych,  nastąpił  mocą  ustawy  i  mocą 

naszego  Regulaminu.  Bierze  się  to  ze  zrozumienia  porządku  demokratycznego, 

ponieważ w porządku tym, każdy ma głos, ale inna jest jakość głosu w wystąpieniu w 

imieniu  Klubu  Radnych,  inna  jest  w  wystąpieniu  indywidualnym.  Moja  intencja 

sprowadzała się do tego, aby nikogo nie dyskwalifikować, nie ograniczać, żadnego 

głosu  nie  deprecjonować,  a  jedynie  ustawić  pewną  zdroworozsądkową, 

demokratyczną  kategoryzację  wypowiedzi.  Po  to,  żebyśmy  my  sami,  jako 

indywidualni Radni, władza wykonawcza z Panem Burmistrzem ma czele, urzędnicy, 

publiczność i  media,  mogły odczytać,  czy dany Klub  jest  „za”  czy  „przeciw”.  Nie 

zapominajmy o tym, że kampanii wyborczych nie prowadzą indywidualni Radni, tylko 

zorganizowane formacje, bądź to stowarzyszenia, bądź ugrupowania polityczne. Na 

tym polega istota  jakości   demokracji.  (…) Klub Radnych Prawo i  Sprawiedliwość 

miał  ułatwione zadanie analizując materiały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania 

z wykonania  budżetu  miasta  Tarnowskie  Góry  za  2008  rok  i absolutorium  dla 

Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry za 2008 rok, które wzięło się z kilku powodów. 

Powody te można ułożyć w grupę pozytywnych opinii, wszelakich ciał, które na ten 

temat się wypowiadały z Regionalną Izbą Obrachunkową na czele oraz Komisjami 

Rady Miejskiej. Logika naszych stanowisk i naszego zachowania poprzez naciśnięcie 

odpowiedniego guzika i podniesienie ręki, wynika z chronologii pewnych wydarzeń. 

Tym  wydarzeniem  jest  pozytywne  wystąpienie  Pana  Burmistrza  oceniające 

wykonanie  budżetu,  opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  oraz  opinie  Komisji 

Rady Miejskiej.  Z  tego rodzi  się  jeden wniosek:  trzeba bardzo mocno uzasadnić 

swoją  postawę  przeciwko  udzieleniu  absolutorium  burmistrzowi.  Czy  to  będzie 

możliwe okażą kolejne wystąpienia. Kolejną grupą argumentów będących podstawą 

naszego  stanowiska  to  swego  rodzaju  przyłożenie,  sposobu,  filozofii,  celów 
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zawartych w wykonaniu budżetu za 2008r. do programu Prawa i Sprawiedliwości, 

z którym występowaliśmy w wyborach w 2006r. jako formacja polityczna walcząca 

o dobro wspólne Tarnowskich Gór, jak i do programu, który promował kandydat na 

Burmistrza  Prawa  i  Sprawiedliwości  w  naszym  Mieście.  Biorąc  to  wszystko  pod 

uwagę,  uznaliśmy,  że  wiele  wątków  wykonanego  budżetu  można  pozytywnie 

porównać do wizji  rozwoju Tarnowskich Gór Prawa i Sprawiedliwości.  Zasadniczą 

różnicę stanowi jednak tempo wykonania owych celów. Jednak należy dodać, iż na 

to  tempo  mają  wpływ  czynniki  zewnętrzne.  Pierwsze  trzy  kwartały  były  bardzo 

korzystne dla Tarnowskich Gór, jednak w ostatnim kwartale następowała eskalacja 

kryzysu.  Mimo  osłabnięcia  impetu  realizowania  budżetu,  wskaźniki,  które  zostały 

przedstawione  przez  Burmistrza,  są  pozytywne.  Szczególnie  pozytywnie 

postrzegamy  główne  wątki  realizowanego  budżetu  w ubiegłym  roku,  przede 

wszystkim  rozpoczęcie  budownictwa  mieszkaniowego.  Nastąpiło  poważne 

uporządkowanie  realizacji  współpracy  w  tzw.  trzecim  sektorze,  po  trzecie 

z umiarkowana satysfakcją oceniamy wielkość pozyskanych środków zewnętrznych. 

Bez komentarza nie można przejść wobec pozytywnych wskaźników świadczących 

o wzroście nakładów na inwestycje i  remonty w tym wzrost wydatków na oświatę. 

Pozytywny wynik realizacji budżetu nie może zostać zbagatelizowany. Klub Radnych 

Prawo  i  Sprawiedliwość  pozytywnie,  choć  umiarkowanie,  ocenia  przedłożony 

materiał  i głosował  będzie  „za”  udzieleniem  absolutorium  burmistrzowi  za  2008r. 

Wyrażam oczekiwanie naszego Klubu, aby pewne pozytywne tendencje w relacjach 

z  Panem  Burmistrzem,  w  obecnym  roku  były  ugruntowane,  podtrzymanie. 

Szczególnie  oczekujemy na większą intensywność działań na gruncie współpracy 

z organizacjami  pozarządowymi.  Obszar  dotyczący  zbiurokratyzowania  procedur 

dotyczących  pozyskania  środków  przez  organizacje  pozarządowe  musi  zostać 

poważnie  ograniczony.  Rozumiemy,  ze  nie  da  się  tego  ograniczyć  poza  miarę 

prawną,  ale  myślę,  że  prawnicy  znajdą  sposób,  aby  ulżyć  tym  organizacjom, 

w zakresie, który nie jest związany z ich działalnością merytoryczną. Tak, aby 99% 

owej energii społecznikowskiej organizacji pozarządowych było wprowadzone w ich 

działalność statutową, a tylko 1% szedł w niezbędną biurokrację. Drugi element na 

tym samym poziomie w hierarchii naszych celów ustawiony, to rozwój budownictwa 

społecznego, 
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którego  początek  nastąpił,  w  naszym  przekonaniu  w  zbyt  niewielkim  stopniu. 

Oczekujemy na rozwój budownictwa społecznego w tym roku i przyszłych latach.”

Radny  Kazimierz  SZCZERBA:  „chciałbym  odnieść  się  do  wypowiedzi  mojego 

poprzednika,  ponieważ  sprowokowała  ona  wypowiedzi  pozostałych  Klubów. 

Uważam,  że  ustawa mówi  o  pewnych  sprawach obligatoryjnych  i  fakultatywnych. 

Do spraw  obligatoryjnych  zaliczymy  to,  że  Rada  składa  się  z  Radnych,  a  nie 

z Klubów i Partii Politycznych. Nie chciałbym, żeby tutaj miała miejsce taka sytuacja, 

jaka jest w Sejmie RP. Proponuję Panu Radnemu przeczytać informację, która wisi 

przed wejściem na salę sesyjną, jest to informacja o obowiązkach Radnego. Dlatego 

cieszę się, że Radni mogą się wypowiadać niezależnie od opcji politycznej. Wracając 

do projektu uchwały,  wskaźniki  są dobre, w trakcie obrad Komisji  BUDŻETOWEJ 

wyłapano  parę  błędów,  które  natychmiast  zostały  przez  Panią  Skarbnik 

skorygowane. Wzrosły dochody z tytułu podatku od osób fizycznych o 4 mln zł, o 2,3 

mln.  zł  wzrosły  dochody  z  podatku  od  nieruchomości,  o  0,5  mln  zł  -  od  osób 

prawnych  –  są  to  wskaźniki  imponujące.  Przygotowując  się  do  dzisiejszej  sesji, 

przygotowałem się czytając również Sprawozdanie Burmistrza Miasta na półmetek 

kadencji  oraz  gazetka  „Z  Tarnogórskiego  Ratusza”.  Oprócz  tych  dobrych  stron, 

można  zauważyć  pewne  mankamenty,  o  których  należy  także  powiedzieć. 

W sprawozdaniu  znalazła  się  pozycja  związana  z  ugodą  z  firmą  „Gazoplast”.  Ja 

znam tą  sprawę,  ponieważ  jej  początek  miał  miejsce  jeszcze  za  mojej  kadencji. 

Sprawa polegała na tym,  że firma ta zażądała od Urzędu Miejskiego dodatkowej 

kwoty  350.000 zł  za  kontynuację  rozpoczętych  prac.  Gmina nie  mogła  się  na  to 

zgodzić,  ponieważ  zamówienie  zostało  udzielone  w  drodze  przetargu.  Dlaczego 

gmina zgodziła się na ugodę i tak wysokie odszkodowanie. Może to zrodzić pewien 

precedens.  Z  ustawy  wynika,  że  strona,  która  zerwała  umowę,  powinna zapłacić 

odszkodowanie.  Nie znam szczegółów tej  sprawy,  nie  mniej  powinna ona zostać 

wyjaśniona  Radnym.  W  nowej  kadencji  Burmistrza,  pierwszą  jego  porażką  była 

sprawa  starej  szkoły  w  Bobrownikach.  W  czasie  kampanii  wyborczej  Burmistrz 

obiecał  Mieszkańcom,  że  ten  budynek  wróci....  nie  wrócił.  Kolejną  sprawą  było 

zwolnienie Radców Prawnych, można przeprowadzić reorganizację, ale nie kosztem 

publicznych  pieniędzy.  Sprawa  zwolnienia  Radców  Prawnych  została  przegrana 

przez  Gminę,  wskutek  czego  poniosła  ona  duże  nakłady  finansowe  na 

odszkodowania. Mówiło się, że robi się to wszystko po to, żeby było taniej, nie jest 
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taniej,  jeżeli  policzy  się  koszt  zatrudnienia  Pełnomocnika  Burmistrza  Miasta  ds. 

Prawnych, który również czasami zajmuje się obsługą Rady Miejskiej. Dokumentacja 

na budowę dwóch  budynków komunalnych – 700 tys. zł. Sprawę przeanalizowałem, 

jeżeli przekazalibyśmy budowę, tych budynków MTBS to wyszłoby to Gminę taniej. 

Mając taką firmę do dyspozycji, dlaczego szukamy kolejnych firm. Sprawa Gwarków 

Tarnogórskich  –  co  roku  eksperymentujemy.  Za  te  eksperymenty  płacimy  dużo 

więcej.  Niewykonanie  uchwały  w  sprawie  zamiany  nieruchomości  pomiędzy 

Powiatem, a Gminą. W trakcie obrad sesji odbyła się szeroka dyskusja na ten temat, 

ja również zabierałem głos, mówiąc, iż nie należy jej podjąć, ze względu na to, że nie 

zostanie wykonana. Na wniosek Burmistrza, uchwała ta została przyjęta, obecnie jej 

niewykonanie ciąży na Burmistrzu. Wskutek tego mamy budynek na ul. Ogrodowej, 

teraz nikt nie chce go kupić, a była okazja go sprzedać. Ponadto Komornik zabiera 

z konta Gminy kwotę pół miliona złotych, ta sprawa nie była do przegrania, jest to 

zaniedbanie.  Spacerując  po  naszym  Mieście,  zobaczcie  Państwo  ile  jest 

mankamentów, najbliższe uliczki Ratusza są zaniedbanie. Taka mała ulica Mleczna, 

za skromne środki można by ją wyremontować. Z jednej strony szczycimy się, że 

mieszkamy  w  turystycznym  mieście,  mającym  wiele  walorów,  z  drugiej  strony 

niedostrzegany  tych  mankamentów.  Idąc  Podcieniami,  zobaczcie  jakie  są 

zaniedbane, jakie są koszty ich odnowienia? Gdyby Burmistrz poprosił Radę o 10 

tys.  zł  na ich odnowienie – Rada na pewno by nie odmówiła.  Chciałbym widzieć 

Tarnowskie Góry co roku piękniejące, tak aby to było zgodne z artykułami zawartymi 

w gazetce Burmistrza na półmetek kadencji. Zobaczcie Państwo ulicę Krakowską, 

ona się oddala już czytamy, że staramy się o pomoc zewnętrzną – jeżeli ta pomoc 

będzie, to zrobimy ulicę Krakowską, jeżeli jej nie będzie to tą ulicę też może zrobimy. 

Ile  trzeba  czekać,  żeby  ten  deptak  stał  się  atrakcją  Miasta?  Jeżeli  nie  ma 

zewnętrznych pieniędzy, to starajmy się  w inny sposób o środki finansowe. Niech 

ulica Krakowska będzie sprawą całego Miasta.  Na ulicy Krakowskiej  znajduje się 

wiele  banków,  może  można  by  je  poprosić  o  pomoc.  W  naszym  Mieście  są 

precedensy – wyremontowano już płytę  Rynku i  Plac Wolności,  nie  za pieniądze 

Gminy. Odnoszę wrażenie, że Pan Burmistrz rzadko bywa w mieście i tych spraw nie 

dostrzega.  Dlatego  wierzy  w  te  wypowiedzi,  które  są  zamieszczone  w  piśmie 

„Z Tarnogórskiego Ratusza”. Nie ma koncepcji w mieście, są zapewnienia, że coś 

zostanie  zrobione,  my na to  czekamy i ciągle  tego nie  ma.  Dobrze  byłoby,  żeby 

zatrudnić Pełnomocnika ds. Wizerunku Miasta, a nie Pełnomocnika ds. Wizerunku 
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Burmistrza. Zatrudnienie takiego pełnomocnika obciąża budżet Miasta i zaczyna być 

takim szastaniem pieniędzmi. Należy zwrócić uwagę na sytuację polityczną. Dwa lata 

temu  Burmistrz  był  w  znakomitej  sytuacji  politycznej.  Wokół  niego  było 

zjednoczonych wiele partii politycznych i stowarzyszeń. Co się dzisiaj z tym stało? 

Jest  to  istotne  dla  Miasta,  bo  cele  się  osiąga  wtedy,  gdy  w  tym  uczestniczy 

większość.  Życzę Panu Burmistrzowi,  aby gromadził  wokół  siebie ludzi,  a nie ich 

odsuwał.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS: „chciałbym sprzeciwić się 

próbom  upolitycznienia  Rady,  które  były  przeprowadzane  na  początku  naszej 

dyskusji. Nie jest dobrze, gdy przenoszone są na szczeblu centralnym na szczebel 

lokalny. My tych sporów nie chcemy, mamy tu inne problemy, importowanie metod 

działania ze szczebla centralnego, które wzbudzają powszechny niesmak, uważam 

za niewłaściwe. Porządek demokratyczny, takie określenie padło z ust pierwszego 

z mówców.  Nie  wszyscy  porządek  demokratyczny  rozumieją  tak  samo.  Jedno 

ugrupowanie  jest  silne  swoją  jednością,  inne  ugrupowanie  preferuje  siłę  swoich 

jednostek. Są Kluby, do których zalicza się Platforma Obywatelska, które liczą na 

indywidualizm, niż na tego jednego „Führera”- przywódcę, który będzie przewodził, 

który będzie miał monopol na rację.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY upomniał  Radnych,  aby 

powściągnęli swoje emocje.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Łukasz  GARUS:  „in  abstracto,  mówi  się: 

„uderz  w  stół,  a  nożyce  się  odezwą”.  Padło  określenie,  iż  Regionalna  Izba 

Obrachunkowa, nie doszukała się nieprawidłowości. Nie możemy sobie pozwolić na 

to,  aby  wyłączyć  myślenie,  podczas  czytania  tego  dokumentu.  Skoro  jest  się 

Radnym, nie zwalnia nas to z obowiązku analizy przedłożonego nam dokumentu. Na 

wczorajszej Komisji  BUDŻETOWEJ znalazły się pewne drobne błędy, które były - 

zostały  poprawione.  Dzięki  temu  obradujemy  nad  rzetelnym  sprawozdaniem. 

Polecam nie ufać każdemu sprawdzającemu organowi,  po to jesteśmy radnymi… 

Jednostka  powinna zajmować  się  sprawami,  a  nie  zdawać  się  na  tego jedynego 

„Führera”, który poprowadzi nas do świetlanej przyszłości.  Odnośnie absolutorium, 

nie  oceniamy  tutaj  całego  kształtu  pracy  Burmistrza,  oceniamy  rachunkowo 
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wykonanie budżetu. Patrzymy, co zostało zaplanowane, a co wykonane. Jeżeli to, co 

zostało  zaplanowanie  zostało  wykonane,  to  absolutorium  powinno  być  udzielone 

„z automatu”.  Nawet  mając  zastrzeżenia  odnośnie  działalności  Burmistrza,  nie 

powinny być one na tym etapie wyrażone. Sprawozdanie należy zacząć od oceniania 

jego  rzetelności.  Dobrze,  że  pewne  nieścisłości  zostały  wyjaśnione  na  Komisji 

BUDŻETOWEJ. (…) Mam pytanie  dotyczące 4% wykonania budżetu w kwestiach 

geodezyjnych.  Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  w  przeważającej  części  jest 

klarowne  i  jasne,  nic  nie  stoi  na  przeszkodzie  głosowania  „za”  absolutorium. 

Odnośnie wątków dotyczących budownictwa mieszkaniowego uważam, że 700.000 

zł  na  projekt  dwóch  budynków  komunalnych  jest  zbyt  dużą  kwotą.  Wydatki  na 

budownictwo  mieszkaniowe,  mogą  być  związane  z  wydawaniem  większej  ilości 

środków niż potrzeba. Analizując Sprawozdanie zauważyłem spadek wydatków na 

pomoc społeczną i pomoc dla uczniów. Po uzyskaniu odpowiedzi Burmistrza Miasta 

w tej sprawie, uważam, że jest to pozytywne zjawisko, ponieważ spadek wydatków 

był spowodowany wzrostem dochodów klientów MOPS. To, że dochody z podatków 

są wyższe, to uważam, że idziemy w dobrym kierunku.”

Radny  Stefan  NOWAK: „chciałbym  się  odnieść  do  dwóch  spraw  dotyczących 

ubiegłorocznego budżetu miasta. Odnośnie spraw oświaty, chciałbym podkreślić, że 

ubiegły rok był bardzo dobry. Na remonty przeznaczono o 50% środków więcej niż 

w roku 2007– są to bardzo dobre wyniki, zważywszy na to, że subwencja oświatowa 

nie pokrywa w pełni nawet płac dla nauczycieli, Gminy muszą dopłacać. Z tego co 

wiem, to dużo samorządów skarży się, iż nie dostało środków nawet na podwyżki dla 

nauczycieli.  Dzięki tym remontom poprawie uległa baza i obiekty szkolne. Sprawa 

klubów  sportowych,  z  tego  co  widzę,  Burmistrz  Miasta  coraz  więcej  środków 

przeznacza  na  ten  cel.  Nie  są  to  oczywiście  duże  kwoty,  jednak  można 

zaobserwować znaczną poprawę w stosunku do lat ubiegłych. Na pewno środowisko 

sportowe docenia ten fakt. Myślę, że w najbliższych latach będzie jeszcze lepiej.”

Radny  Marek  PORADA: „w  swojej  wypowiedzi  odniosę  się  do  zagadnień 

dotyczących Komisji INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA. Cieszy mnie to, że 

coraz więcej środków przeznaczanych jest na inwestycje. W 2007r. miałem pretensje 

o  to,  że  przetargi  i  roboty  budowlane  wykonywane  są  zbyt  późno,  teraz  widzę 

znaczny postęp. Mam nadzieje, że większość inwestycji  uda się zakończyć przed 
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okresem zimowym. Uważam, że istotną jest zmiana polegająca na nieetapowaniu 

inwestycji.  Jeżeli  jest  taka  możliwość,  to  inwestycje  powinny  być  wykonywane 

całościowo. Budzi mój niepokój planowanie przestrzenne Miasta. Minął kolejny rok, 

a Rada  Miejska  nie  przyjęła  planu  zagospodarowania  przestrzennego  nawet  dla 

dzielnic  południowych.  Nie  można  powiedzieć,  że  nic  nie  zrobiono,  wiele  prac 

poczyniono, jednak zbyt powoli. Mam nadzieje, że w tym roku uda się objąć planem 

dzielnice  południowe.   Widząc  po  korespondencji,  która  wpływa  do  Komisji 

INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  oraz  liczby  mieszkańców,  które 

uczestniczą w zebraniach, które organizuje Burmistrz, jest to zadanie priorytetowe 

dla Gminy. Przyjrzałem się pewnym danym GUS dotyczących prognoz dla naszej 

Gminy, podaje się ze w 2020 53 tys. mieszkańców a w 2030 47 tys. mieszkańców. 

Są  to  dane  niepokojące,  mamy  pewne  narzędzia,  które  spowodują,  że  te  dane 

będzie można zmienić. Najważniejszym jest układ komunikacji drogowej, można się 

starać wywalczyć, aby nasze miasto objąć dobrym systemem komunikacji. Jednym z 

tych ważnych czynników, które mogą zapewnić rozwój  naszego Miasta,  to mądre 

zagospodarowanie  przestrzenne.  Ważną  sprawą  jest  sprawa  monitoringu. 

W wydaniach  Burmistrza  Miasta,  możemy  przeczytać,  że  poprawiło  się 

bezpieczeństwo  naszego Miasta.  Elementy  monitoringu ograniczają  się  do  jednej 

kamery.  Przyjemnie byłoby wjechać do Tarnowskich Gór i zobaczyć szyld: „miasto 

monitorowane”. Nie możemy się opierać jedynie na jednej kamerze. Od 2005 roku 

wykonywana jest dokumentacja w tym zakresie, z odpowiedzi na interpelację, która 

skierowałem do Burmistrza Miasta wyczytałem, że będziemy się ubiegać o środki 

pomocowe do 2013r.  w ramach programu RPO. Myślę,  że dobrze byłoby,  gdyby 

działalność w zakresie poprawienia bezpieczeństwa naszego Miasta przyspieszyli, 

nie  czekali  na  2013  r.  ponieważ  bezpieczeństwo  jest  bardzo  istotne  dla  Gminy. 

Proszę o znalezienie alternatyw, które przyczyniłyby się do przyspieszenia realizacji 

tych  zadań.  W  zakresie  infrastruktury  sportowej,  pamiętaj  wypowiedź  jednego 

z najbardziej  zaufanych  Radnych  Burmistrza,  który  stwierdził:  „dla  Arka  najlepiej 

byłoby,  gdyby w ogóle nie  było  sportu  w Tarnowskich  Górach”.  Widzę tu  bardzo 

pozytywną  zmianę,  ponieważ  widzę,  że  dostrzegł  Pan  bardzo poważny  problem, 

z którego wychodzimy. Jednak hali sportowej już nie zrobimy. Doganiamy, te Gminy, 

które nam uciekły…”

Radna Alicja  KOSIBA-LESIAK: „chciałabym skrócić swoją wypowiedz,  ponieważ 
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początek dyskusji miał mocny aspekt polityczny oraz edukacyjny. Wiele nauczyłam 

się  z  wypowiedzi  jednego  z  kolegów,  w  tej  chwili  dyskusja  stała  się  bardziej 

merytoryczną, zmierzającą w stronę oceny przedstawionych nam materiałów. Szereg 

zagadnień, które chciałam poruszyć, padło z ust moich przedmówców. Uważam, że 

w  projekcie  niewiele  świadczy  o  tym,  aby  realizowano  gminny  plan  rewitalizacji 

Miasta.  Życzyłabym sobie,  aby w przyszłym roku ten problem został  realizowany. 

Sport  nie  zniknie  z  mapy Tarnowskich  Gór.  Chciałabym zwrócić  uwagę,  iż  na to 

samo  zasługują  obiekty  kultury  i  obiekty  zabytkowe.  Dlatego  mam  marzenie 

dotyczące  naszego  lokalnego  terenu,  aby  na  rok  obecny  i  przyszły,  w  swoim 

budżecie  został  umieszczone  zadania  dotyczące  zwalczania  bezrobocia.  W  tym 

obszarze  bezrobocie  będzie  miało  duże   oddziaływanie.  Liczę,  że  substancja 

mieszkaniowa uzyska w nowym budżecie, takie środki, które umożliwią ich remonty. 

Chciałabym zwrócić  uwagę,  iż w zakresie planowania przestrzennego, należałoby 

podjąć  działania,  które  będą  widoczne,  sprawią,  że  Tarnowskie   Góry,  nie  tylko 

w rejonie Powiatu, Śląska, ale i w ogólnokrajowym aspekcie, będą mogły poszczycić 

się konkretnymi realizacjami.”

Radny  Franciszek  NOWAK: „uchwała  absolutoryjna  jest  uchwałą  do 

przegłosowania,  gdyby  nie  obowiązek  prowadzenia  dyskusji.  Regionalna  Izba 

Obrachunkowa sprawdza projekt uchwały pod kątem matematycznym. Liczy się jej 

opinia. Opinia RIO oraz wszystkich Komisji była pozytywna. Rada Miejska uznała, że 

Pan Burmistrz wykonał budżet 2008r. prawidłowo. Odnośnie oceny politycznej, jakby 

nie było sprawozdanie z Budżetu wiąże się z udzieleniem absolutorium. Jest to dla 

Burmistrza  bardzo  ważna  uchwała.  Rok  który  minął  od  ostatniego  absolutorium, 

dzisiaj  mija  rocznica  pamiętnego  przewrotu  kwietniowego.  (…)  Na  podkreślenie 

zasługuje fakt,  że Burmistrz działał  w innych warunkach. Mając większość pewne 

rzeczy łatwiej  przechodzą. Całą działalność podzieliłbym na dwa okresy:  pierwszy 

okres  walki  po  obu  stronach  barykady,  drugi  okres  to  łagodzenie  skutków  tej 

transformacji.  Można  stwierdzić,  że  wszystkie  zamierzenia  udało  się  zrealizować 

również  ku  zadowoleniu  Mieszkańców  Tarnowskich  Gór.  (…)  Poprzedni  obóz 

rządzący  zawsze  będzie  miał  opinię,  że  coś  można  było  zrobić  inaczej. 

Uwarunkowania  się  zmieniają,  ubiegły  Burmistrz  rządził  w innych  warunkach,  też 

miał  osiągnięcia.  Uważam,  że  lepiej  pomagać  następcom…  chociaż  krytyka  jest 

również potrzebna. Należy się skoncentrować na wykonaniu budżetu. Jak mantrę, 
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kolejny  raz  przypominam  zdarzenie,  które  miało  miejsce  w  Kaletach,  Burmistrz 

Kalinowski nie otrzymał dwa lub trzy razy absolutorium, następnie w wyborach wygrał 

w pierwszej turze.”

Radny Feliks KOWALSKI: „ jako Radny Rady Miejskiej, który brał czynny udział 

w pracach Rady i jej Komisji oceniam stopień realizacji budżetu bardzo pozytywnie. 

Jestem zadowolony z realizacji budżetu. Chciałbym nadmienić, że wszystkie decyzje 

i uchwały  odnośnie  realizacji  budżetu,  były  opiniowane  kolegialnie,  na  tej  sali. 

Podjęcie innej decyzji niż pozytywna, przy głosowaniu projektu tej uchwały, byłoby 

niepoważne, tym bardziej biorąc pod uwagę opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 

oraz wszystkich Komisji Rady Miejskiej. Chyba, że chodzi tu o osiągnięcie jakiegoś 

efektu  politycznego.  Wracając  do  wypowiedzi  niektórych  moich  przedmówców, 

prosiłbym o skupienie  się  na temacie tego projektu uchwały,  ponieważ wszystkie 

wypowiedzi  związane  z  umieszczeniem  innych  inwestycji  czy  zadań  do  budżetu 

Miasta mają miejsce do miesiąca września, gdy odbywają się prace nad uchwałą 

budżetową. W ciągu roku jesteśmy tu po to, aby realizować budżet.”

Radny Józef HARWIG: „dziwią mnie wypowiedzi Radnych, którzy analizują składniki 

Sprawozdania  z  wykonania  budżetu.  Przecież  są  to  tylko  poskładane  razem 

wszystkie zmiany w uchwale budżetowej jakie miały miejsce w ciągu całego roku. 

Jeżeli  ktoś  śledził  te  zmiany,  to  zauważy,  że  jest  to  tylko  podsumowanie 

i pogrupowanie w poszczególnych działach. Wracanie do kwot w sprawozdaniu jest 

niezasadne, może pojawić się błąd rachunkowy, ale to nie zmienia faktu, że budżet 

został  zrealizowany  zgodnie  z  założeniem planu  budżetowego  Miasta.  Wszystkie 

zmiany  w budżecie  w  ciągu  roku  Rada  przegłosowała  pozytywnie.  Dlatego  Klub 

Inicjatywa  Obywatelska  i  Przymierze  Śląskie  będzie  głosował  za  udzieleniem 

absolutorium. Ci Radni, którzy myślą, że wstrzymując głos nie są „przeciwko” są w 

błędzie, ponieważ staną się de facto „przeciw”.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK: „mimo,  że 

absolutorium ocenia działania Burmistrza, ja czuję się odpowiedzialny podejmując 

kolejne  uchwały  przy  podejmowaniu  budżetu  miasta  lub  jego  zmianach, 

o wprowadzeniu  pewnych  zadań.  Nie  chciałbym  być  odebrany,  iż  negatywnie 

oceniam sprawozdanie, chciałbym natomiast zwrócić  uwagę na cztery rzeczy, które 
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w trakcie roku zgłaszałem, a dzisiaj chciałbym je tylko przypomnieć. Proszę Pana 

Burmistrza o przyjrzenie się tym tematom. Jakość wykonywanych inwestycji, chodzi 

mi o budynek przy ul. Sienkiewicza 2 - dosyć duża kwota została wydana, urzędnicy, 

którzy  są  odpowiedzialni  za  odbiór  rzetelnie  podchodzi  do  swoich  obowiązków. 

Jakość odśnieżania na Osiedlu Mickiewicza i Osiedlu Staszica – składałem w tym 

temacie  interpelację.  Pozytywnym  symptomem  tego  roku,  jest  wysokość 

pozyskanych środków unijnych, może jako Rada Miejska nie mamy na to dużego 

wpływu,  oprócz zabezpieczenia wkładu własnego na te cele,  ubiegły rok oceniam 

neutralnie,  ten  rok  daje  dobre  rokowania.  Z  Panem  Burmistrzem,  jeszcze  jako 

Przewodniczącym  Rady Miejskiej  często  mówiliśmy,  żeby  doprowadzać  do  takiej 

sytuacji,  że  nadwyżka  budżetowa  jest  minimalnej  wysokości,  aby  maksymalnie 

wykorzystywać środki do końca roku budżetowego. Są to moje uwagi, uważam, że 

zespół  Pana  Burmistrza,  pod  przewodnictwem  Pani  Skarbnik  materiał  rzetelnie 

przygotował. Ja traktuję absolutorium zawsze jako ocenę merytoryczną wykonania 

budżetu. Nie widzę podstaw, żeby głosować „przeciw”. Nasza ocena na pewno nie 

będzie  oceną  polityczną.  Na  pewno  nie  mogę  powiedzieć,  że  bardzo  dziwię  się 

Klubowi  Radnych  Prawo  i  Sprawiedliwość,  że  nawołują  do  długiej  dyskusji  przy 

rzeczach  błahych,  a dzisiejszą  dyskusję  chcieli  zminimalizować  do  oświadczeń 

politycznych, klubowych.”

Radny  Krzysztof  SZNAJDER: „przystępując  do  oceny  wykonania  budżetu,  jako 

Przewodniczący  Komisji  REWIZYJNEJ,  również  jako  członek  Komisji 

BUDŻETOWEJ, zwracałem uwagę na następujące fakty:  planowanie dochodów – 

ocena: dobre, poprawne, planowane wydatki – poprawne, zabezpieczające główne 

potrzeby  Gminy,  wydatki  inwestycyjne  –  znaczący  wzrost  udziału  inwestycji 

w ogólnych  wydatkach  Gminy.  Ocena  samego  sprawozdania  –  sprawozdanie 

rzetelne,  poprawne,  nie  dopatrzyliśmy  się  uchybień.  Nadwyżka  budżetowa  była 

znaczna. Nastąpiła bardzo korzystna sprzedaż udziałów Gminy w Przedsiębiorstwie 

Energetyki  Cielnej.  Myślę,  że cena uzyskana i  sam fakt  sprzedaży tych  udziałów 

należy  bardzo  wysoko  ocenić.  Nie  jest  łatwo  sprzedać  takie  udziały.  Warunki 

realizacji  budżetu  w  ciągu  roku  budżetowego  były  trudne.  Służby  finansowe 

przygotowywały  zmiany  do  budżetu  Gminy,  dostosowane  do  osiągnięcia  celu 

najważniejszego, czyli dofinansowania budowy kanalizacji z Funduszu Spójności.  Ta 

inwestycja  jest  efektem  pracy  niejednej  kadencji,  ale  ten  efekt  dzisiaj  został 
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uzyskany.  Mamy osiągnięcia,  połowę dużego sukcesu.  Druga połowa sukcesu to 

drugi  etap  budowy.  Komisja  REWIZYJNA  jednogłośnie  pozytywnie  oceniła 

wykonanie budżetu oraz zawnioskowała o udzielenie absolutorium. Myślę, że nic nie 

stoi na przeszkodzie, aby Rada Miejska również jednogłośnie udzieliła absolutorium 

Burmistrzowi Miasta. Będę głosował „za”. Mówię tak również w kontekście uzyskania 

środków finansowych na drugi etap budowy kanalizacji.  Burmistrz, który jedzie na 

rozmowy  do  Warszawy,  który  reprezentuje  Gminę,  który  uzyskał  absolutorium 

znaczącą liczbą głosów, jest człowiekiem, z którym się należy liczyć, spójrzmy na to 

również  z  tej  strony.  Nasze  spory  z  Burmistrzem,  one  w  ciągu  roku  nigdy  nie 

spowodowały problemów w funkcjonowaniu Gminy. Nie przenosiły się te spory na 

efekty  pracy  Burmistrza,  Rady  dla  osiągnięcia  celów  dla  Mieszkańców.  Dzisiaj 

możemy  zrobić  dużo  w  kontekście  uzyskania  pozostałych  środków.  Ten  atrybut, 

którym jest  nasze miejsce  na  liście,  stanowi  bardzo ważny element  w uzyskaniu 

środków unijnych.  Niech ta szansa będzie zachowana i wykorzystana. Apeluję, jako 

Radny z doświadczeniem w Radzie Miejskiej,  do kolegów Radnych o głosowanie 

„za” przyjęciem absolutorium.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „ja nie będę wygłaszał haseł. 

Stabilność finansowa skutkuje dobrem dla mieszkańców naszego Miasta. W swojej 

wypowiedzi  skupię  się  na  jakości  wydatkowania  pieniędzy  społecznych. 

Wydatkowanie środków społecznych budzi takie same emocje dobre i złe, jakie budzi 

pieniądz. Przy tej okazji należałoby dokonać analizy pracy zespołu Pana Burmistrza. 

Panie  Burmistrzu  w  moim odczuciu  należy  przyspieszać  wydatkowanie  środków, 

a przede wszystkim przyspieszać procedury przetargowe. Myślę, że ma Pan dobrą 

kadrę  kierowniczą,  kadrę  pracowniczą,  a  za  tym  idzie  działanie  całego  Urzędu 

Miejskiego. Powinien Pan bardzo dokładnie analizować spostrzeżenia pracowników 

oraz  wyciągać  wnioski  z  tego,  co  Panu  proponują.  Zwracam  uwagę  na  remont 

budynku przy ul.  Sienkiewicza  2,  który mógł  być  przerwany i  rozpoczęty wiosną. 

Dobrze, że udziały w MPC zostały sprzedane w odpowiednim czasie. Wielokrotnie 

Pana  nagabywałem,  aby  zostały  one  sprzedane  wcześnie.  Dzisiaj  byłoby  to  już 

niemożliwe.  Myślę,  że  wiele  emocji  i  pytań  dotyczy  budynku  i  gruntu  przy 

ul. Ogrodowej.  Należy przyspieszyć działania w kierunku sprzedaży tego budynku. 

Jestem przekonany,  że potrzeba dużo spokoju,  wzajemnej  życzliwości,  bez złych 

emocji… Odnośnie gazety samorządowej wydanej przez Burmistrza Miasta, proszę 
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zauważyć, że na żadnym zdjęciu, które zostało w tej gazetce umieszczone nie ma 

żadnego Radnego. Pan Burmistrz chwali się własnymi osiągnięciami. Pan powinien 

współpracować  z  całą  Radą  Miejską.  Proszę  zauważyć,  że  ta  Rada  ma głęboki 

potencjał.  Obecna  sytuacja  polityczna  mobilizuje  Pana  do  lepszego  działania, 

lepszego  wykorzystywania  środków  finansowych  do  potencjału  pracowników 

samorządowych oraz Radnych.”

Radny  Henryk  WRZASK: „swoją  wypowiedź  rozpocznę  od  ponownego 

uzasadnienia mojego wniosku dotyczącego dyskusji na dzisiejszej sesji. Często ze 

strony koalicyjnej zostawały zgłaszane wnioski o ograniczenie czasu dyskusji. Dzisiaj 

również  obawiałem się,  że taki  wniosek zostanie  zgłoszony.  Praca merytoryczna, 

którą podejmujemy jako Klub Prawa i Sprawiedliwości jest systemowa. Każdorazowo 

przed  posiedzeniem  Rady  Miejskiej  odbywamy  posiedzenie  Klubu,  na  którym 

szczegółowo  ustalamy  relacje  z  odbytych  już  Komisji,  wymieniamy  poglądy 

i podejmujemy  decyzje  w  tym  zakresie.  Mój  apel,  propozycja  dla  Państwa,  aby 

poprzez  prace  poszczególnych  Klubów  móc  wyrazić  swoje  stanowisko,  nie 

powielając  tych  samych  sformułowań,  tych  samych  argumentów,  poprzez 

wystąpienia  poszczególnych  Radnych.  My  taką  formę  i  ją  chcieliśmy  Państwu 

zaproponować.  Dziwi  mnie  postawa  kolegi  Radnego  Przewodniczącego  Łukasza 

GARUSA,  który odnosi  się  do  złych  przykładów z  przeszłości.  Jest  Pan młodym 

człowiekiem,  współpracowaliśmy  w  Ruchu  Społecznym,  jest  mi  przykro,  że  Pan 

sugeruje, że mój głos zostaje w pewny sposób zakneblowany, ograniczony, w ten 

sposób jak Pan sugerował. Odnoszę się do wypowiedzi Radnego Łukasza GARUSA, 

który stwierdził, że stosuje się zasady takie jak stosował „Führer”.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poprosił o ograniczenie polemiki 

pomiędzy Radnymi. 

Radny  Henryk  WRZASK:  „prosiłem  Pana  Przewodniczącego  o  interwencję,  Pan 

powiedział  tylko,  żeby  nie  przeszkadzać,  ja  nie  przeszkadzałem,  musiałem  to 

powiedzieć,  bo  leży  mi  to  na  sercu.  Co  do  upolitycznienia.  Każdy  z  nas 

przygotowując  się  do  wyborów  gromadzi  się  w  pewną  grupę,  czy  to  partię,  czy 

stowarzyszenie, formułuje pewien program wyborczy i chce go zrealizować. Jest to 

normalne dla każdego człowieka uczestniczącego w polityce. Każdy z nas w jakiś 
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sposób  ten  szyld  za  sobą  niesie.  Jest  to  konsekwencja  potwierdzenia  pewnych 

planów i ich realizacji. Nie twórzmy tu fikcji, że teraz jesteśmy 23 indywidualistami, 

którzy będą realizować swoją politykę jak uważają za stosowne. Jeszcze raz nawiążę 

do pewnej logiki myślenia, którą tu zatracamy. Budżet został uchwalony miażdżącą 

liczbą głosów przez obecnych tutaj Radnych. Był modyfikowany na przestrzeni roku 

również przez większość koalicyjną, jest to realizacja za przyzwoleniem tych osób, 

które  sugerują  jakieś  niedociągnięcia.  Jest  to  dla  mnie  niezrozumiałe  poza  nie 

wynikającymi  ze  sprawozdania  kwestiami.  Państwo  mieli  od  samego  początku 

kontrole nad podejmowanymi uchwałami, które Pan Burmistrz przygotował. Jedynym 

polem działania jest stwierdzenie, że to sprawozdanie jest  niezgodne z procesem 

decyzyjnym który nastąpił, że nie ma jego realizacji, że Pan Burmistrz nie wykonał 

którejkolwiek  z  uchwał  albo  sprzeniewierzył  dobro  publiczne  lub  finanse  Gminy. 

Takich  argumentów  nie  usłyszałem,  dlatego  chciałbym  podziękować  za  głos 

Radnego  SZNAJDERA,  który  zwrócił  uwagę  na  szczególną  rzecz,  że  jeżeli  nie 

podejmiemy  tutaj  pewnej  konsekwencji  w  ocenie  Burmistrza,  damy  sygnał  na 

zewnątrz,  że  jego  pozycja  jest  zagrożona  przy  stanie  realizacji  działań,  które 

następują, czyli realizacji największej inwestycji w mieście i pozyskanych na ten cel 

pieniędzy, to może ograniczyć w bardzo poważny sposób możliwości, nadwerężyć 

wiarygodność Burmistrza na zewnątrz. Proszę, aby Państwo wzięli te argumenty pod 

uwagę.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY zwrócił  się  do  Radnego 

Krzysztofa SZNAJDER  z zapytaniem czy podtrzymuje swój wniosek o 15 minutową 

przerwę. 

Radny Krzysztof SZNAJDER: „wycofuję swój wniosek”.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH: „chciałbym potwierdzić, że jest to dla mnie 

bardzo ważna uchwała. Uchwała ta pokaże na zewnątrz, czy Radni chcą z Panem 

Burmistrzem realizować wielkie zadania w mieście. Zdecydowanie podczas trudnych 

dyskusji, które w tej chwili zespół negocjacyjny prowadzi z Narodowym Funduszem 

i Ministerstwem  Rozwoju  Regionalnego  nad  zapisami  umowy,  jest  istotne  czy 

Burmistrz ma poparcie Rady. Chciałbym podziękować Państwu, że przez cały rok 

2008r.  pracowaliśmy  nad  nim  razem.  W  innej  konfiguracji  politycznej  budżet  był 
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uchwalany,  w innej konfiguracji  politycznej był  realizowany.  Każdorazowo uchwała 

dotycząca  zmian  w  budżecie  była  jakimś  trudnym,  długofalowo  wypracowanym 

kompromisem. Pojawiło się wiele wypowiedzi nie odnoszących się do sprawozdania. 

Nie  chciałbym  komentować  wypowiedzi  na  temat  budynku  Starej  Szkoły,  czy  na 

temat Gwarków… Od niektórych wypowiedzi jednak odnieść się muszę, padł zarzut 

niewykonania uchwały w sprawie zamiany, jest to zarzut nieuprawniony. Doskonale 

pamiętacie  Państwo  sytuację,  kiedy  zwróciłem  się  do  Rady,  aby  wyraziła  zgodę 

(Burmistrzowi Miasta) na dokonanie takiej zamiany. Był to warunek konieczny, aby ta 

zamiana mogła mieć miejsce. Już podczas dyskusji informowałem Państwa, że nie 

jest pewnym, czy powiat zastosuje się do tych ustaleń, które prawie przez rok były 

dokonywane. Powiat się z tych ustaleń wycofał. W tej chwili próbujemy na nowych 

warunkach  negocjować  z  Powiatem.  Broniąc  tego  budżetu  chciałbym  Państwu 

przytoczyć  parę liczb.  Porównałem sobie kilka budżetów z ubiegłych  lat.  Powiem 

Państwu  tylko  o  dużych  liczbach,  które  dotyczą  lat  2005-2008.  Jest  to  okres  do 

którego  można  się  odnieść.  Powiem  o  budżecie  wykonanym  w  poszczególnych 

latach jako całość. Rok 2005 wykonanie budżetu - 93 mln zł, rok 2006 - 107 mln zł, 

rok 2007 – 114 mln zł, rok 2008r. 124 mln zł. Prosty rachunek dotyczących okresu 

tych  trzech  lat  2005-2008r.  wykazuje,  iż  nastąpił  wzrost  o  33%  budżetu,  gdyby 

potraktować to jako procent składany, to wzrost ten byłby na poziomie 10% rocznie, 

przy  wzroście  gospodarczym  4-5%.  Chciałbym  zwrócić  uwagę  na  wydatki 

inwestycyjne rok 2005 – 6,5 mln zł, rok 2006 – 7,8 mln zł, rok 2007 – 8,5 mln zł, rok 

2008 – 9 mln do tego 8 mln zł na remonty infrastruktury komunalnej, natomiast plan 

na rok 2009 to 30 mln zł. Odniosę się teraz do wypowiedzi Radnego ŚLEPACZUKA 

wielokrotnie wskazywałem na to, że zostawienie części niewykorzystanego budżetu 

to błąd, te pieniądze powinny być wykorzystane. W tym roku do budżetu wpłynęły 

kwoty  w formie  nadwyżki,  które  się  kumulowały  przez  lata.  Powiem,  że  podczas 

dyskusji z burmistrzami ościennych miast, to każdy mówił, że część środków musi 

być  pozostawiona na zabezpieczenie wkładów własnych.  Faktycznie skoro w tym 

roku mamy wkład własny 30 mln zł  na inwestycje,  cud gospodarczy nie nastąpił, 

dochody o  taką  kwotę  nie  wzrosły,  musimy te  środki  wygenerować  tj.  pożyczyć, 

wygospodarować. Pan Krzysztof TURZAŃSKI jest doradcą, jego etat wygasa wraz 

z kadencją Burmistrza Miasta. Inne miasta prowadzą rozbudowane biura prasowe. 

Pan Przewodniczący zauważył  biuletyn informacyjny – będzie on wydawany tylko 

sporadycznie,  chcielibyśmy,  aby  Państwo  mieli  swój  udział  w  tym  wydawnictwie. 
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W następnej  edycji  tego biuletynu będziemy chcieli  promować sylwetki  niektórych 

Radnych. Polepszając politykę informacyjną, chciałbym Państwa poinformować, że 

dzisiaj albo jutro na stronie internetowej Urzędu Miejskiego będzie dostępny link pod 

wydawnictwo  informacyjne,  każdy  będzie  mógł  być  poinformowany  o  aktualnych 

wydarzeniach.  Zachęcam  Radę  Miejską  do  współpracy.  Do  remontów  szkół 

dołożyliśmy kwotę 1,5 mln zł, do 20 mln subwencji dołożyliśmy prawie 8 mln zł na 

oświatę.  Dziękuję za ciepłe słowa Panu Markowi PORADZIE. Chciałbym Państwu 

wyjaśnić,  iż  poślizg  w  przyjęciu  planów  zagospodarowania  przestrzennego  jest 

spowodowany tylko warunkami zewnętrznymi. Mieliśmy przygotowany pierwszy plan 

do  uchwalenia  w  grudniu  2008r.  w  październiku  ubiegłego  roku  weszła  w  życie 

uchwała,  która  nakłada  obowiązek  sporządzenia  raportu  środowiskowego.  Stąd 

wynika ten poślizg, myślę że najwcześniej do jesieni uda się przygotować plan, który 

miał  być  uchwalony  w  grudniu.  Przywiązujemy  bardzo  dużą  wagę  do  planów 

zagospodarowania  przestrzennego,  traktując  je  jako  czynnik  wzrostu 

demograficznego. Dane sugerują o znaczącym obniżeniu liczby ludności.  Chcemy 

mieszkańców do Miasta sprowadzić,  będzie to mogło nastąpić jedynie wtedy,  gdy 

otworzymy tereny pod inwestycje mieszkaniowe i je dobrze skomunikujemy. Nie dalej 

niż  w  ubiegły  poniedziałek,  uczestniczyłem  w zebraniu  Górnośląskiego  Związku 

Metropolitarnego  (nie  jesteśmy  członkiem  tego  związku),  dyskutowaliśmy  m.in. 

o problemach  komunikacyjnych,  które  w  mojej  ocenie  są  najważniejsze  dla 

przyszłości  naszego  Miasta.  Górnośląski  Związek  Metropolitarny  jest  tym 

składnikiem, który może wywierać presję na tworzenie sieci komunikacyjnej, samo 

miasto  jest  zbyt  słabe,  aby  ta  presje  stworzyć,  co  nie  oznacza,  że  nie  należy 

próbować.  Monitoring  –  Silesia-Net  jesteśmy w trakcie  realizacji,  jest  kilka  miast, 

które  ten  program prowadzi.  Nie  wiem,  czy zdążymy w przeciągu dwóch  lat  ten 

program skończyć. Gdybyśmy chcieli całą infrastrukturę komunalną wyremontować, 

to można by to zrobić - potrzebna jest na to kwota 50-70 mln zł, stanowi to kwotę 

1000 zł  na m2.  Zwrócę się do Państwa z pytaniem z czego można? Z budżetu? 

Budżet  ma  określone  wymagania  na  najbliższe  5-6  lat.  Robimy  sukcesywnie  to 

co jest do zrobienia, jednak to wymaga czasu. Pan Radny Jarosław ŚLEPACZUK – 

jakość  wykonywanych  remontów,  tak  zgadzam  się  z  tym,  potwierdzam,  była  to 

jedyna  inwestycja  realizowana  zimą,  chcieliśmy  ją  skończyć  –  nie  wyszło, 

w przyszłym  tygodniu  Wykonawca  będzie  dokonywał  poprawek.  Odnośnie 

wypowiedzi Pana Przewodniczącego – staramy się wszystkie procedury związane 
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z udzieleniem zamówień publicznych realizować jak najszybciej, ale pamiętajmy, że 

nie  można  ogłosić  wszystkich  przetargów  na  raz,  dochody  budżetu  miasta  są 

realizowane w czasie roku budżetowego, więc i wydatki  muszą być wydatkowane 

sukcesywnie.  Ponadto firmy,  które licznie  przystępują do przetargów,  „biją  się  do 

śmierci” o te zamówienia. Kontrakty, które firmy te zwierają z Gminą, niejednokrotnie 

gwarantują przeżycie  firmy na długie lata.  Dziękuje za pochwały dotyczące kadry 

Urzędu  Miejskiego,  dziękuje  Wam  kadro  kierownicza.  Absolutorium  jest 

skwitowaniem, jest stwierdzeniem, że te kwity, które Burmistrz przedstawił są zgodne 

z prawem i   zaleceniami,  które Rada Miejska wydała w formie uchwał.  Aby tego 

skwitowania  udzielić,  jest  uznaniem  dla  osób  ze  mną  współpracujących,  i  tych 

najbliżej,  i  tych troszkę dalej  tj.  całej  kadry kierowniczej,  wszystkich pracowników. 

Przed Państwem trudna decyzja,  zdaję sobie sprawę z tego, że wszyscy działają 

w jakimś otoczeniu politycznym. Czas aby podjąć decyzję uczciwą, odpowiedzialną, 

zgodnie ze swoim sumieniem. Nie wiem, czy wszyscy Radni wiedzą, że udzielenie 

absolutorium  Burmistrzowi  Miasta  jest  związane  z  uzyskaniem  większości 

bezwzględnej tzn. musi być minimum 12 głosów „za”. Oczekuję takiego wyniku, ze 

smutkiem przyjmę wynik przeciwny.”

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY udzielając  głosów ad  vocem 

poprosił  Radnych,  aby  ograniczyli  czas  swojej  wypowiedzi  ad  vocem  oraz  nie 

odnosili się do wypowiedzi swoich przedmówców.

Ad. vocem

Radny Stanisław KOWOLIK: „apel Pana Przewodniczącego, wpisuje się w mój apel 

ubiegło  miesięczny,  do  którego się  stosowałem,  dzisiaj  zauważyłem,  że  wszyscy 

starali się do niego stosować, myślę, że jest to dobry kierunek w pracach nad dobrze 

rozumianymi standardami debaty publicznej w Tarnowskich  Górach. Chciałem dwa 

słowa powiedzieć z  uwagi na dwie sprawy elementarne. Pierwsza sprawa o której 

grupa  Radnych  mówiła  w  swoim  oświadczeniu,  to  postrzeganie  rzeczywistości 

i niezaprzeczanie faktom, która to cecha winna być zakorzeniona w naszych głowach 

i powinniśmy te same fakty uznawać. Druga sprawa, to tożsame rozumienie pewnych 

pojęć.  Odniosłem  wrażenie,  że  we  wcześniejszych  wystąpieniach  to  rozumienie 
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pojęć obowiązujące w cywilizacji  łacińskiej w jakiej jesteśmy zakorzenieni, nie jest 

jednakowe.  Po  pierwsze,  raz  jeszcze  powiem,  aczkolwiek  po  brutalnie 

jednoznacznym wyłożeniu przez Radnego Henryka WRZASKA, może się to okazać 

niepotrzebne.  Intencją  wniosku  formalnego  naszego  Klubu,  było  nie  ograniczanie 

dyskusji,  ale  zobowiązanie  Klubów  do  zaprezentowania  klarownego  stanowiska. 

Okazało się, że nasza intencja nie mogła być zrealizowana, ponieważ głównie Kluby 

grupy  większościowej  zdecydowały  nie  ujawniać  stanowiska  swojego  Klubu.  To 

zobowiązanie  było  kierowane  przede  wszystkim  do  większości  w naszej  Radzie. 

Większości  reprezentowanej  przez  Platformę  Obywatelską,  której  stanowiska  nie 

poznaliśmy,  przez  Tarnogórskie  Porozumienie,  którego  stanowiska  też 

nie poznaliśmy. Z wcześniejszych wypowiedzi wynika, że Kluby te jasnych stanowisk 

w  omawianej  sprawie  nie  posiadają.  Być  może  wstydzą  się  swojej  proweniencji 

ideowej. Gdyby się jej nie wstydzili, to dość łatwo byłoby na bazie swojego programu, 

skonstruować  klarowne  stanowisko  nie  eliminując  poszczególnych  głosów.  Pan 

Radny WRZASK przedstawił sposób pracy naszego Klubu, proponujemy uznać go 

jako zasadę, jeżeli inne Kluby pracują inaczej. W naszym Klubie nikogo w dyskusji 

nie  ograniczamy.  Tak  się  składa,  że  w  naszym  Klubie  został  wybrany 

Przewodniczący,  który  ma  przywilej  i  obowiązek  prezentowania  stanowisk  Klubu 

w ważnych sprawach. Oczywiście, żeby takie stanowisko zaprezentować, należy się 

przygotować do tego analizując wszystkie dokumenty. Na czele naszego Klubu stoi 

Przewodniczący,  być  może w innych  Klubach reprezentuje  Klub „Führer”.  Bardzo 

proszę, aby uciekać od języka zideologizowanego. Ja rozumiem z jakim odcieniem 

użyto tego określenia, chciano postawić znak równości pomiędzy przewodniczącym, 

a „Führerem”, czyli innymi słowy Radny, który to słowo skierował do naszego Klubu 

miał na myśli również to, że „Führer” kieruje pracami naszej Rady. Pan Radny Piotr 

SZCZĘSNY jest  „Führerem”  naszej  Rady.  Czy takie  stwierdzenie  jest  stosowne? 

Apeluję  o  to,  żeby  unikać  języka  zideologizowanego  szczególnie  z  płaszczyzny 

ideologii socjalistycznej, która ma charakter aberracji intelektualnej. Polityka jest to 

troska o dobro wspólne tarnogórzan. Polityk jest to człowiek roztropnie troszczący 

się. Roztropnie czyli cnotliwie, czyli polityk to człowiek posiadający pewną sprawność 
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wewnętrzną, skłaniającą go do działania ku dobru. Nauka o cnotach to aretologia…”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY poprosił  o  nieodbieganie  od 

tematu dyskusji.

Radny  Stanisław  KOWOLIK:  „(…)  chodzi  mi  o  to,  żeby  nie  używać  języka 

zideologizowanego.”

Radny  Feliks  KOWALSKI zgłosił  wniosek  formalny  o  zakończenie  dyskusji  nad 

przedmiotowym projektem uchwały. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY poddał  pod  głosowanie 

zgłoszony wniosek.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  20  Radnych,  przeciw  –  2  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek zatem  został przyjęty przez Radę Miejską. 

Radny  Kazimierz  SZCZERBA zgłosił  wniosek  o  ogłoszenie  piętnastominutowej 

przerwy.

Radny Franciszek NOWAK:  „ja  bym proponował  ogłosić  przerwę po głosowaniu 

nad  projektem  uchwały,  ponieważ  uważam,  że  przerwa  może  znacznie  się 

przedłużyć.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poddał  pod  głosowanie 

zgłoszony wniosek.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  12  Radnych,  przeciw  –  8  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 2 Radnych.

Wniosek zatem został przyjęty przez Radę Miejską. 

49



Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  ogłosił  piętnastominutową 

przerwę.

Po przerwie:

Radny  Marek  JAWORSKI zgłosił  wniosek  o  kontynuowanie  dyskusji  nad 

przedmiotowym projektem uchwały.  „Nie uznaje za stosowne przerwania dyskusji, 

w chwili,  gdy  wskutek  wypowiedzi  Radnego  Stanisława  KOWOLIKA  grupa 

większościowa Radnych została w ten sposób oceniona. (…)”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poddał  pod  głosowanie 

zgłoszony wniosek.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  11  Radnych,  przeciw  –  9  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek zatem został przyjęty przez Radę Miejską. 

Dyskusja:
Radny  Kazimierz  SZCZERBA:  „rzeczywiście  wypowiedź,  którą  przed  chwilą 

słyszeliśmy  jest  żenująca.  Mam  taką  propozycję,  aby  nie  dopuszczać  do  takich 

wypowiedzi, nie mają one nic wspólnego z tematem obrad. Jeżeli Pan Radny chce 

wygłosić wykład, niech to wcześniej zgłosi, przyjdą ci którzy będą chcieli wysłuchać 

wykładu  o  „Führerze”  i  cnotach.  (…)  chciałem odnieść  się  do  wypowiedzi  Pana 

Burmistrza, do wzrostu przychodów i dochodów. Wzrosty są duże, ale kij ma zawsze 

dwa  końce.  Zaczynałem w ubiegłej  kadencji  od  zadłużenia  60% budżetu.  Był  to 

ogromny procent, nie pozwolił on Gminie zaciągnąć jakiegokolwiek kredytu. Dzisiaj 

wraz  ze  wzrostem  wydatków,  widzimy  zadłużenie  Miasta.  Jeżeli  było  ono  na 

poziomie 17% w 2007r., 25% w 2008r., w 44,8 % w 2009r., 55 % w 2010r. Słupki 

dotyczące  przychodów  i  rozchodów  rosną,  ale  rosną  również  słupki  dotyczące 

zadłużenia Gminy. Myślę, że nie jest to groźne dla Miasta, ponieważ jego sytuacja 

finansowa jest dobra. Odnośnie udzielania absolutorium, ja to przeżyłem w ubiegłej 

kadencji, gdy Przewodniczącym Rady Miejskiej był obecny Pan Burmistrz. Pamiętam 

dygresje Pana Przewodniczącego, „zastanowimy się czy damy absolutorium”, „jak 

damy  absolutorium  to  tylko  minimalnym  wynikiem  głosów”.  Byłem  w  ciągłej 
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niepewności, mogą to potwierdzić Radni ubiegłej kadencji. Nie patrzyło się wtedy na 

stronę merytoryczną,  czy pamiętają  Państwo  jakiekolwiek  zastrzeżenia  dotyczące 

Sprawozdania?  Nie  było  takich.  Absolutorium  było  przyznawane  tylko  od  strony 

politycznej.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS:  „ponawiam moje pytanie, 

które zadałem na Komisji BUDŻETOWEJ. Załącznik Nr 2, rozdział 71014  wykonanie 

planu na poziomie 4% (opracowania geodezyjne i kartograficzne, wynagrodzenia i 

pochodne  od  wynagrodzeń).  Proszę  o  ponowienie  odpowiedzi  na  to  pytanie. 

Podczas  dyskusji  zaobserwowałem,  że  niektórzy  Radni  zachowują  się  jakby  nie 

wiedzieli na jaki temat toczy się dyskusja. Dyskusja toczy się na temat sprawozdania 

z wykonania budżetu miasta za 2008r. Porównujemy co zostało zaplanowane, a co 

zostało  wykonane.  Wykonanie  budżetu  jest  apolityczne,  planowanie  uchwalanie 

budżetu  może  zawiera  pewne  aspekty  polityczne,  to  tam  decydujemy,  czy 

wyremontować  szkołę,  czy  np.  kościół.  W tym  przypadku  pracujemy na suchych 

liczbach.  Mówienie,  że  wykonanie  budżetu  jest  zgodne  z  programem  jakiegoś 

ugrupowania  jest  nieporozumieniem.  Pod  moim  adresem  padały  zarzuty,  że 

nazwałem  przewodniczącego  Klubu,  czy  jakiś  Klub  „Führerem”.  Nic  takiego  nie 

powiedziałem w stosunku do żadnego z Klubów. Są do daleko idące, nieuprawnione 

skojarzenia,  wszystko  się  nagrywa,  proszę  prześledzić  nagranie.  Można  się 

zastanowić  dlaczego  tylko  jeden  Klub  bierze  do  siebie  takie  słowa,  żaden  inny? 

Każdy Klub ma swojego przewodniczącego, żaden z nich się „Führerem” nie poczuł, 

za  wyjątkiem jednego.  Padło  określenie,  że  protest  przeciwko  stosowaniu  języka 

politycznego, ideologicznego. Najgorsze było to, że właśnie osoba, która wygłaszała 

ten protest sama się językiem ideologicznym posługiwała. Importowanie do naszych 

spraw lokalnych, sposobów prowadzenia dyskursu politycznego znane ze szczebla 

centralnego uważam za niepotrzebne. Mamy swoje lokalne problemy, do których nie 

chciałbym  mieszać  wielkiej  polityki.  Sprawdzają  się  słowa  Radnego  SZCZERBY 

wygłoszone kilka sesji  temu. Może wtedy Pan Radny się zagalopował, ale tak jak 

mówił,  znowu narodziły się negatywne emocje, został  marnotrawiony czas. Źródło 

chaosu pochodzi z tego samego miejsca. Chciałbym, aby to się troszkę uspokoiło, 

gdyż wszystkich to nas skaża złymi emocjami, bądźmy po prostu lepsi.”

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK:  „podjęłam decyzję odnośnie swojego stanowiska, 
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myślę, że była to decyzja bezstronna, poza podziałami politycznymi. Podejmowanie 

tematu niezwiązanego z projektem uchwały, może rozproszyć nie tylko moją uwagę, 

ale i innych Radnych. Może ona również wpłynąć na niekorzyść w sprawie sposobu 

głosowania. Obawiam się, że ten sposób potraktowania obrad nad przedmiotowym 

projektem, czyli podjęcie politycznego aspektu, a pominięcie merytorycznej analizy, 

zaburzyć może bezstronność głosowania innych Radnych. Chciałabym tutaj wyrazić 

moją  nadzieje,  że  do  równowagi  wróci  kondycja  psychiczna,  zaburzona,  jak  się 

okazało  w  kuluarach  przez  jednego  z  Radnych  i  będziemy w  sposób  rzeczowy, 

bezstronny,  kierując  się  dobrem  Miasta,  głosować  nad  projektem  w  sprawie 

absolutorium.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK:  „podobnie  jak 

mówiła moja przedmówczyni,  gdybym chciałbym się kierować dyscypliną klubową, 

o którą  apelował  Przewodniczący  Klubu  Radnych  Prawo  i  Sprawiedliwość,  to 

mógłbym postawić na 99%, że wynik głosowania byłby niekorzystny dla tego projektu 

uchwały. Myślę, że Pan Radny KOWOLIK, w korzeniach swojej działalności wspiera 

demokracje  i  wie,  co  to  jest  dyskusja  i  wolność  w  podejmowaniu  decyzji  przez 

każdego Radnego. Każdemu z nas przysługuje prawo podjęcia indywidualnej decyzji 

przy ocenie Burmistrza. Myślę,  że nic by nie zachwiało pozytywnej  oceny działań 

Burmistrza,  gdyby  nie  kwieciste  wypowiedzi  zawierające  takie  słowa,  jak  skrajna 

hipokryzja  oraz  wiele  takich  stwierdzeń,  które  zostały  wygłoszone  na  tej  sali, 

szczególnie w ustach osoby,  która apeluje o spokój i  rozwagę, nie przystoi.  Pana 

apele wywołały odmienny skutek, niż Pan planował. Dlatego dalej pozwalamy sobie 

na głosowanie indywidualne bez stanowisk Klubu i całej koalicji.”

Radny  Marek  JAWORSKI:  „absolutorium  jest  instytucją  bardzo  ograniczoną 

przedmiotowo,  mamy  tutaj  bardzo  proste  rozwiązania,  jeżeli  rachunek  nam  się 

zgadza to każdy logicznie myślący powinien głosować „za”, jeżeli ten rachunek się 

nie  zgadza  to  powinniśmy  głosować  „przeciw”.  Jest  to  najprostsza  interpretacja 

całości sporów na temat stanowisk, intencji Klubów, wtłaczania polityki w tą dyskusję, 

która  dzisiaj  dotyczy  wyłącznie  wykonania  budżetu.  Budżetu  za  który  odpowiada 

Rada Miejska i Pan Burmistrz. Regionalna Izba Obrachunkowa dała wskazanie, że 

nie dopatrzyła się,  jako instytucja nadzorująca samorząd, że coś jest realizowane 

niewłaściwie,  w  związku  z  tym  można  by  tą  dyskusję  skrócić  do  niezbędnego 
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minimum. A że jest okazja do tego, żeby rozliczyć przeciwników politycznych, jest 

okazja do tego, żeby złożyć Panu Burmistrzowi deklarację, że jesteśmy w dobrych 

układach z Panem Burmistrzem i zdecydowanie jesteśmy „za”, to można tą dyskusję 

kontynuować  w  nieskończoność,  można  zaczepiać  przeciwnika,  można  obrażać, 

można stopniować agresję i iść w ślepy zaułek. Tracimy cenny czas do tego, żeby 

merytorycznie rozwiązywać problemy. Merytoryką jest określenie, czy przeznaczyć 

środki  na  remont  w danej  szkole,  a  takich  stanowisk  ze  strony PiS wyraźnie  mi 

brakuje.  Kiedy rozmawiamy o lokalizacji  sali  sportowych  to  stanowisko Klubu nie 

zostało określone. Jeżeli są omawiane rzeczywiste problemy to radni nie zabierają 

głosu w dyskusji. W sytuacji takiej jak dzisiaj, próbują uprawiać politykę, licząc na to 

że „Gwarek” te intencje odczyta i przekaże społeczeństwu. Takie sytuacje powinno 

się ucinać, stawiam wniosek do Pana Przewodniczącego, aby dyskusję,  która nie 

zmierza do meritum ograniczać. Chciałbym przypomnieć jedną rzecz, mam do tego 

prawo,  ponieważ  jest  to  moja  trzecia  kadencja,  za  kadencji  Pana  HANYSKA 

wszystkie tego typu uchwały były przegłosowane, natomiast dyskusja merytoryczna, 

która  wtedy  była  trudna  do  przeprowadzenia  nie  doprowadziła  do  umiejętnego 

wykluczenia  decyzji  finansowych,  które  doprowadziły  do  sprzedaży  PWiK, 

rozpoczęcia budowy Parku Wodnego. Spróbujmy poszukać takich rozwiązań, które 

będziemy stosowali w najbliższych latach w naszym Mieście. Zmieniała się sytuacja, 

nie jesteśmy grupą bezmyślnych ludzi, którzy załatwiają swoje interesy. Dzisiaj jest 

inny wymiar samorządu, na niektórych komisjach, z tego co widzę, udaje się dotknąć 

meritum i wypracować właściwe rozwiązanie.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „jestem  przekonany,  że 

dokładnie wyraziłem się, że w tego typu projektach uchwał, trudno narzucić decyzję 

polityczną  i  zarządzić  dyscyplinę  klubową.  Byłoby  to  niekorzystne  dla  Pana 

Burmistrza.  Jestem  zaniepokojony  tym,  że  dyskusje  przeobrażają  się  w  chaos 

i wzajemne obrażanie się. Często ja jestem obrażany na sesji i w prasie. Komu to 

służy  tej  Radzie?  Ja  nie  będąc  jeszcze  Radnym,  za  kadencji  Pana  Burmistrza 

HANYSKA,  czekałem do godziny 18, żeby zabrać głos na sesji.  W tych czasach 

Rada  była  bardzo  upolityczniona,  nie  było  szans,  żeby  zabrać  głos  w  bardzo 

ważnych dla Dzielnicy Bobrowniki  Śląskie sprawach.  Po to jest  demokracja,  żeby 

każdy  mógł  zabrać  głos.  W   prasie  pojawiły  się  informacje,  że  jestem 

niedemokratyczny, ja każdemu kto o to poprosi udzielę głosu na sesji. Uczestniczę 

53



w sesjach Rad Miejskich na  terenie  całego Śląska,  z  racji  pełnienia  przeze mnie 

funkcji  Przewodniczącego  Śląskiego  Forum  Rad  Gmin  i  Powiatów,  gdzie 

zaobserwowałem  niejednokrotnie  dyscyplinę  klubową.  Jeżeli  ktoś  ma  poważny 

problem, to wtedy jest dopuszczony do głosu. Szanujmy się wzajemnie. Wszyscy 

Radni chcieli zabrać głos w dyskusji nad tym projektem uchwały. Proszę Państwa, 

zostawmy emocje poza drzwiami sali sesyjnej.”

Radny  Henryk  WRZASK:  „spróbujmy  spokojnie  przeanalizować  toczącą  się 

dyskusję.  Intencją  moją  było  zracjonalizowanie  dyskusji,  w  taki  sposób,  aby 

Przewodniczący  Klubów  wyrazili  swój  pogląd.  Pogląd  ten  jest  wynikiem  analiz 

wykonania budżetu przez dwa tygodnie. Intencja została modyfikowana tak, żeby nie 

było  tylko  wypowiedzi  Przewodniczących  Klubów  Radnych,  ale  były  również 

wypowiedzi  Radnych.  Z  naszej  strony  nigdy  nie  było  intencji  dotyczących 

ograniczenia dyskusji, odwrotnie to nasze głosy były ograniczane, poprzez wnioski 

o ograniczenie dyskusji. Nie wnioskowaliśmy o dyscyplinę klubową, chodzi nam tylko 

o  racjonalne  wypracowanie  stanowiska.  (…)  Pan  Radny  Łukasz  GARUS  szuka 

źródła zła w tym, że cokolwiek wnosimy nieprawidłowego, złego, język nienawiści. 

Trudno mi dostrzec w naszych wypowiedziach….wręcz przeciwnie, kto spowodował 

zacietrzewienie?  Przecież  nie  moja  wypowiedź,  czy  wypowiedź  Stanisława 

KOWOLIKA,  który  klarownie  przedstawił  stanowisko  Klubu,  tylko  wypowiedź 

Radnego  Łukasza  GARUSA,  który  w  sposób  logiczny  dla  każdego  z  obecnych 

spowodował  „wrzucenie  kamyka  do  naszego  ogródka”.  Zastanówmy  się  kto 

sprowokował  i  jaka była  tego przyczyna.  Jest  poważna decyzja  do podjęcia  o  to 

apeluję.” 

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI:  „jeżeli  chodzi 

o niewykonanie pozycji z rozdziału 71014, a dokładnie § 4170 to kwota 95.560  zł nie 

została wydatkowana ze względu na niedokończone podziały geodezyjne gruntów 

zajętych pod pady drogowe. W trakcie podziałów okazało się, że nie możliwe jest 

przeprowadzenie  rozgraniczeń,  ze  względu  na  brak  kamieni  potwierdzających 

położenie  granic  wydzielonych  działek.  Z  uwagi  na  to  część  tych  umów  będzie 

zakończona w roku 2009r.”
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Wobec  wyczerpania  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr 
SZCZĘSNY poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 4 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę    Nr  XL/452/2009   w  sprawie  rozpatrzenia 
sprawozdania  z wykonania  budżetu  miasta  Tarnowskie  Góry  za  2008  rok 
i absolutorium dla Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry za 2008 rok.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH:  „z  zadowoleniem  przyjąłem  tą  dyskusję 

i wynik głosowania. Przyznam, że nie byłem pewny tego wyniku, nie dlatego, że źle 

wykonałem  budżet,  ale  dlatego,  że  obawiałem  się  wpływu  polityki  na  Państwa 

decyzję.  Okazało  się,  że  udało  się  Państwu  wznieść  się  ponad  urazy  osobiste. 

Chciałem podziękować tym Klubom, które w całości zagłosowały za absolutorium tj. 

Klubowi  Prawa  i  Sprawiedliwości,  Klubowi  Przymierza  Społecznego,  Klubowi 

Platformy  Obywatelskiej  oraz  pozostałym  Radnym,  z  którymi  różnimy  się, 

a zagłosowali „za” lub „wstrzymali się” od głosu. Jest to Państwa wyraz w stosunku 

do pracy zespołu Burmistrza, a nie samego Burmistrza.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „chciałbym  jeszcze  raz 

przypomnieć,  że  nie  po  raz  pierwszy  będziemy  tego  typu  uchwały  przyjmować, 

ponad podziałami.”

Ad. 6
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2009r.

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH poinformował  o  wprowadzonej  w  dniu 

dzisiejszym autopoprawce do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zaproponował zebranie Komisji 

BUDŻETOWEJ w celu wydania opinii na temat przedstawionej do projektu uchwały 
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autopoprawki.

Po przerwie:

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zgłosił wniosek o poszerzenie 

porządku obrad o projekt uchwały  w sprawie zawieszenia postępowania w sprawie 

rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej w Tarnowskich Górach.

Następnie  poinformował,  iż  zwrócił  się  do  Rady  Miejskiej  student  Uniwersytetu 

Śląskiego, z prośbą o przekazanie ankiet Radnym, które posłużą do napisania pracy 

dyplomowej. 

Ponadto poinformował o terminie uroczystej sesji Rady Miejskiej. 

Za przyjęciem zgłoszonych zmian do porządku obrad sesji głosowało – 15 Radnych, 

przeciw– 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek zatem został przyjęty.

Wobec  powyższego  dalsze  obrady  Rady  Miejskiej  przebiegały  zgodnie 

z następującym porządkiem obrad:

6. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2009r.

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego 

Tarnogórskiego  Ośrodka  Terapii  Uzależnień,  Profilaktyki  i  Pomocy 

Psychologicznej  -  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej 

w Tarnowskich Górach za okres od 01.01.2008r. do 31.12.2008r.

8. Projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w Uchwale Nr X/87/2007 Rady 

Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  25  kwietnia  2007r.  w  sprawie 

powołania  Rady  Społecznej  Tarnogórskiego  Ośrodka  Terapii  Uzależnień 

Profilaktyki i Pomocy Psychologicznej - Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej z siedzibą w Tarnowskich Górach przy ul. Karłuszowiec 11.

9. Projekt uchwały w sprawie zasad zbywania komunalnych lokali mieszkalnych 

oraz garaży.

10. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości 

zabudowanej garażem usytuowanej w Tarnowskich Górach przy ulicy Lipowej.
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11. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  obciążenie  nieruchomości 

stanowiącej  działkę  386/79  położonej  przy  ulicy  Juliusza  Słowackiego 

w Tarnowskich Górach prawem służebności przesyłu. 

12. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  obciążenie  nieruchomości 

stanowiącej  działkę  5059/170  położoną  przy  ulicy  Tadeusza  Kościuszki 

w Tarnowskich Górach prawem służebności przesyłu. 

13. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 

gruntowych  niezabudowanych  położonych  w  rejonie  ul.  Królowej  Jadwigi 

w Tarnowskich Górach.

14. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych położonych w rejonie ul. Rudnej w Tarnowskich 

Górach.

15. Projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody na zbycie  prawa użytkowania 

wieczystego gruntów własności Skarbu Państwa stanowiących nieruchomości 

gruntowe  niezabudowane  położone  w  Tarnowskich  Górach  w  rejonie 

ul.Kopalnianej.

16. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  użytkowanie 

wieczyste nieruchomości gruntowych położonych w Tarnowskich Górach przy 

ul.  Strzeleckiej,  z  równoczesnym  nieodpłatnym  przeniesieniem  prawa 

własności budynków na rzecz Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska”.

17. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  użytkowanie 

wieczyste nieruchomości gruntowych położonych w Tarnowskich Górach przy 

ul. Zagórskiej, z równoczesnym nieodpłatnym przeniesieniem prawa własności 

budynków na rzecz Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska”.

18. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXXVIII/427/2009  Rady 

Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 lutego 2009r.

19. Projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody na zawarcie  umów na najem 

lokali użytkowych i garaży na czas nieoznaczony będących własnością Gminy 

Tarnowskie Góry.

20. Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  XXXVIII/415/2009  Rady 

Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 lutego 2009r. w sprawie uchylenia 

Uchwały Nr XVII/173/2007 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 28 

listopada 2007r. w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Tarnowskich  Górach  do  dokonywania  czynności  z  zakresu  prawa  pracy 
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w stosunku do Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.

21. Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działanie  Dyrektora 

Publicznego Gimnazjum Nr 2 Sportowego w Tarnowskich Górach.

22. Projekt uchwały w sprawie zawieszenia postępowania w sprawie rozpatrzenia 

skargi  na  działalność  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej 

w Tarnowskich Górach.

23. Interpelacje, wnioski, pytania radnych oraz dyskusja ogólna.

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ Kazimierz SZCZERBA poinformował, że 

Komisja  zaopiniowała  pozytywnie  przedmiotowy  projekt  uchwały  wraz 

z autopoprawką.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA   Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła Uchwałę  Nr  XL/453/2009  w  sprawie  zmian  w  uchwale 
budżetowej na 2009r.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 7
Kolejnym punktem porządku obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Tarnogórskiego Ośrodka Terapii Uzależnień, Profilaktyki 

i Pomocy Psychologicznej - Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Tarnowskich Górach za okres od 01.01.2008r. do 31.12.2008r.
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Projekt  uchwały  zgodnie  z  uzasadnieniem  przedstawił  Pełnomocnik  Burmistrza 
Miasta ds. Rozwiązywania Problemów Uzależnień - Kajetan KANSY.

Członek Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA, POMOCY SPOŁECZNEJ I OCHRONY 
ŚRODOWISKA  Tadeusz  TORBUS  poinformował,  że  Komisja  zaopiniowała 

pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji  Przewodniczący poddał pod 

głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła Uchwałę  Nr  XL/454/2009 w  sprawie  zatwierdzenia 
sprawozdania  finansowego  Tarnogórskiego  Ośrodka  Terapii  Uzależnień, 
Profilaktyki i Pomocy Psychologicznej - Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki  Zdrowotnej  w Tarnowskich  Górach  za  okres  od  01.01.2008r.  do 
31.12.2008r.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 8
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie dokonania zmian 

w Uchwale Nr X/87/2007 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 kwietnia 

2007r.  w  sprawie  powołania  Rady  Społecznej  Tarnogórskiego  Ośrodka  Terapii 

Uzależnień  Profilaktyki  i  Pomocy  Psychologicznej  -  Samodzielnego  Publicznego 

Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  z  siedzibą  w  Tarnowskich  Górach  przy 

ul. Karłuszowiec 11.

Projekt  uchwały  zgodnie  z  uzasadnieniem  przedstawił  Burmistrz  Miasta 
Arkadiusz CZECH.

Dyskusja:
Radny  Henryk  WRZASK:  „chciałbym  zaproponować  kandydaturę  Radnego 
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Stanisława KOWOLIKA, jednak obecnie nie ma go na sali sesyjnej. Myślę, że zaraz 

wróci,  ponieważ  wyszedł  w  ważnej  sprawie  służbowej.  Dlatego  proponuję 

przesunięcie podjęcia decyzji w tej sprawie.”

Radny  Krzysztof  SZNAJDER:  „złożyłem  rezygnację  z  funkcji  członka  Rady 

Społecznej  Tarnogórskiego  Ośrodka  Terapii  Uzależnień  Profilaktyki  i  Pomocy 

Psychologicznej - Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, ponieważ 

praca w Radzie związana jest z dogłębną znajomością przepisów służby zdrowia. 

Obecnie  pełnię  sporo  obowiązków  dlatego  musiałem  zrezygnować  z  tej  funkcji. 

Chciałbym złożyć wniosek o przyjęcie kandydatury Radnego Henryka WRZASK do 

Rady Społecznej TOTU.”

Radny Henryk WRZASK: „ja natomiast popieram kandydaturę Radnego Stanisława 

KOWOLIKA.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY zgłosił  wniosek  o  zmianę 

w porządku obrad polegającą na przesunięciu przedmiotowego punktu na punkt nr 

22 porządku obrad.

Za przyjęciem zgłoszonych zmian do porządku obrad sesji głosowało – 15 Radnych, 

przeciw– 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek zatem został przyjęty.

Wobec  powyższego  dalsze  pracy  Rady  Miejskiej  przebiegały  zgodnie 

z następującym porządkiem obrad:

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  zasad  zbywania  komunalnych  lokali 

mieszkalnych oraz garaży.

9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej  garażem  usytuowanej  w  Tarnowskich  Górach  przy  ulicy 

Lipowej.

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości 

stanowiącej  działkę  386/79  położonej  przy  ulicy  Juliusza  Słowackiego 

w Tarnowskich Górach prawem służebności przesyłu. 
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11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości 

stanowiącej  działkę  5059/170  położoną  przy  ulicy  Tadeusza  Kościuszki 

w Tarnowskich Górach prawem służebności przesyłu. 

12. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych położonych w rejonie ul.  Królowej  Jadwigi 

w Tarnowskich Górach.

13. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 

gruntowych  niezabudowanych  położonych  w  rejonie  ul.  Rudnej  w 

Tarnowskich Górach.

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa użytkowania 

wieczystego  gruntów  własności  Skarbu  Państwa  stanowiących 

nieruchomości gruntowe niezabudowane położone w Tarnowskich Górach 

w rejonie ul. Kopalnianej.

15. Projekt  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie 

wieczyste nieruchomości gruntowych położonych w Tarnowskich Górach 

przy ul. Strzeleckiej, z równoczesnym nieodpłatnym przeniesieniem prawa 

własności  budynków  na  rzecz  Gminnej  Spółdzielni  „Samopomoc 

Chłopska”.

16. Projekt  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użytkowanie 

wieczyste nieruchomości gruntowych położonych w Tarnowskich Górach 

przy ul. Zagórskiej, z równoczesnym nieodpłatnym przeniesieniem prawa 

własności  budynków  na  rzecz  Gminnej  Spółdzielni  „Samopomoc 

Chłopska”.

17. Projekt  uchwały  w sprawie  zmiany Uchwały  Nr  XXXVIII/427/2009 Rady 

Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 lutego 2009r.

18. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów na najem 

lokali  użytkowych  i  garaży  na  czas nieoznaczony będących  własnością 

Gminy Tarnowskie Góry.

19. Projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXVIII/415/2009 Rady 

Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  25  lutego  2009r.  w  sprawie 

uchylenia  Uchwały  Nr  XVII/173/2007  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich 

Górach  z  dnia  28  listopada  2007r.  w  sprawie  upoważnienia 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach do dokonywania 

czynności  z  zakresu  prawa  pracy  w stosunku  do  Burmistrza  Miasta 
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Tarnowskie Góry.

20. Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działanie  Dyrektora 

Publicznego Gimnazjum Nr 2 Sportowego w Tarnowskich Górach.

21. Projekt  uchwały  w  sprawie  zawieszenia  postępowania  w  sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Tarnowskich Górach.

22. Projekt  uchwały  w  sprawie  dokonania  zmian  w  Uchwale  Nr  X/87/2007 

Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 kwietnia 2007r. w sprawie 

powołania Rady Społecznej Tarnogórskiego Ośrodka Terapii  Uzależnień 

Profilaktyki  i  Pomocy  Psychologicznej  -  Samodzielnego  Publicznego 

Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  z  siedzibą  w  Tarnowskich  Górach  przy 

ul. Karłuszowiec 11.

23. Interpelacje, wnioski, pytania radnych oraz dyskusja ogólna.

Ad. 8 (po zmianach w porządku obrad)

Następnie Rada Miejska przystąpiła do prac nad projektem uchwały w sprawie zasad 

zbywania komunalnych lokali mieszkalnych oraz garaży.

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem przedstawił  Zastępca Burmistrza Miasta 
Piotr SKRABACZEWSKI.

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ Kazimierz SZCZERBA poinformował, że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.

Dyskusja:
Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK:  „ja  występuję 

w imieniu Koleżanki Radnej Alicji KOSIBA-LESIAK. Chciałbym zapytać, czy istnieją 

jakiekolwiek  uregulowania  odnośnie  wysokości  udzielonych  bonifikat.  Kto  będzie 

ustalał i na jakiej podstawie wycenę nieruchomości.”
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Radny Krzysztof SZNAJDER: „padło zdanie, że sprzedaż lokali będzie następowała 

w  drodze  przetargowej.  W  projekcie  uchwały  brak  jest  takiego  zapisu…  zapis 

w projekcie uchwały jest mało czytelny, nie wyszczególniono w nim garaży. Uważam, 

że  Rada  Miejska,  a  w  szczególności  Komisja  REWIZYJNA  pełni  ważną  rolę 

w kontroli Burmistrza. Będę głosował za nie przyjęciem projektu uchwały.”

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI:  „dla  każdej  sprzedaż 

w związku  z  orzeczeniem  Wojewody,  każda  bonifikata  powinna  być  wydawana 

indywidualnie – również  przy sprzedaży nieruchomości np. na ul. Słoneczników 49. 

Przedmiotowy projekt uchwały pozwoli na rozwiązanie kwestii związanych z kaucją 

mieszkaniową.  Jeżeli  chodzi  o zastrzeżenia  Radnego  Krzysztofa  SZNAJDER, 

w projekcie uchwały dotykamy dwóch nieruchomości lokali  mieszkalnych i  garaży. 

Najemca zgodnie z ustawą ma prawo pierwokupu. Jeżeli lokal jest wolny, Gmina ma 

prawo  zbyć  go  w  drodze  przetargu  nieograniczonego.  Jeżeli  chodzi  o  garaże  to 

istnieje  możliwość  sprzedaży  w formie  przetargu  nieograniczonego  lub  jeżeli 

najemca wybudował za własne środki garaż i jest w stanie to udowodnić, to sprzedaż 

odbywa się  w formie bezprzetargowej.  Zasadą jest  sprzedaż w formie przetargu, 

sprzedaż  bezprzetargowa  może  się  odbyć  jedynie  na  zasadach  określonych 

w ustawie.”

Po zakończeniu dyskusji  Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie 

przedmiotowy projekt uchwały

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 1 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 3 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła Uchwałę  Nr  XL/455/2009w  sprawie  zasad  zbywania 
komunalnych lokali mieszkalnych oraz garaży.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 9-17
Rada Miejska podjęła obrady nad projektami uchwał od 9 do 17 punktu  porządku 

obrad dzisiejszej sesji.
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Przedmiotowe  projekty  uchwał  zostały  omówione  łącznie  przez  Naczelnika 
Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marka KABUSA.

Wiceprzewodniczący  Komisji  BUDŻETOWEJ Józef  HARWIG  poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowe projekty uchwał.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA  Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowe projekty 

uchwał.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady 
Miejskiej poddał pod głosowanie:

• Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości 

zabudowanej garażem usytuowanej w Tarnowskich Górach przy ulicy Lipowej.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę     Nr  XL/456/2009    w  sprawie  wyrażenia  zgody 
na sprzedaż nieruchomości zabudowanej garażem usytuowanej w Tarnowskich 
Górach przy ulicy Lipowej.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  obciążenie  nieruchomości 

stanowiącej  działkę  386/79  położonej  przy  ulicy  Juliusza  Słowackiego 

w Tarnowskich Górach prawem służebności przesyłu. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę    Nr  XL/457/2009    w  sprawie  wyrażenia  zgody 
na obciążenie nieruchomości stanowiącej działkę 386/79 położonej przy ulicy 
Juliusza Słowackiego w Tarnowskich Górach prawem służebności przesyłu. 
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• Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  obciążenie  nieruchomości 

stanowiącej  działkę  5059/170  położoną  przy  ulicy  Tadeusza  Kościuszki 

w Tarnowskich Górach prawem służebności przesyłu. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę    Nr  XL/458/2009    w  sprawie  wyrażenia  zgody 
na obciążenie nieruchomości stanowiącej działkę 5059/170 położoną przy ulicy 
Tadeusza Kościuszki w Tarnowskich Górach prawem służebności przesyłu.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 

gruntowych  niezabudowanych  położonych  w  rejonie  ul.  Królowej  Jadwigi 

w Tarnowskich Górach.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła  Uchwałę    Nr XL/459/2009    w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie  nieruchomości  gruntowych  niezabudowanych  położonych  w  rejonie 
ul. Królowej Jadwigi w Tarnowskich Górach.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych położonych w rejonie ul. Rudnej w Tarnowskich 

Górach.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła  Uchwałę    Nr XL/460/2009    w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie  nieruchomości  gruntowych  niezabudowanych  położonych  w  rejonie 
ul. Rudnej w Tarnowskich Górach.
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• Projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody na zbycie  prawa użytkowania 

wieczystego gruntów własności Skarbu Państwa stanowiących nieruchomości 

gruntowe  niezabudowane  położone  w  Tarnowskich  Górach  w  rejonie 

ul. Kopalnianej.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła  Uchwałę    Nr XL/461/2009    w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie  prawa użytkowania  wieczystego  gruntów  własności  Skarbu  Państwa 
stanowiących  nieruchomości  gruntowe  niezabudowane  położone 
w Tarnowskich Górach w rejonie ul. Kopalnianej.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  użytkowanie 

wieczyste nieruchomości gruntowych położonych w Tarnowskich Górach przy 

ul.  Strzeleckiej,  z  równoczesnym  nieodpłatnym  przeniesieniem  prawa 

własności budynków na rzecz Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska”.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę    Nr  XL/462/2009    w  sprawie  wyrażenia  zgody 
na oddanie w użytkowanie wieczyste nieruchomości gruntowych położonych 
w Tarnowskich  Górach  przy  ul.  Strzeleckiej,  z  równoczesnym  nieodpłatnym 
przeniesieniem  prawa  własności  budynków  na  rzecz  Gminnej  Spółdzielni 
„Samopomoc Chłopska”.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  użytkowanie 

wieczyste nieruchomości gruntowych położonych w Tarnowskich Górach przy 

ul. Zagórskiej, z równoczesnym nieodpłatnym przeniesieniem prawa własności 

budynków na rzecz Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska”.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.
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Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę    Nr  XL/463/2009    w  sprawie  wyrażenia  zgody 
na oddanie w użytkowanie wieczyste nieruchomości gruntowych położonych 
w Tarnowskich  Górach  przy  ul.  Zagórskiej,  z  równoczesnym  nieodpłatnym 
przeniesieniem  prawa  własności  budynków  na  rzecz  Gminnej  Spółdzielni 
„Samopomoc Chłopska”.

• Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXXVIII/427/2009  Rady 

Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 lutego 2009r.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę    Nr  XL/464/2009    w  sprawie  zmiany  Uchwały 
Nr XXXVIII/427/2009  Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach z  dnia  25  lutego 
2009r.

Powyższe uchwały stanowią  załączniki do niniejszego protokołu. 

Ad. 18
Kolejny punkt  porządku obrad to  projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na 

zawarcie umów na najem lokali użytkowych i garaży na czas nieoznaczony będących 

własnością Gminy Tarnowskie Góry.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Miejskiej Antoni ZIENTKOWSKI.

Przewodniczący Komisji BUDŻETOWEJ Kazimierz SZCZERBA poinformował, że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  INFRASTRUKTURY  I  ROZWOJU  MIASTA Marek 
PORADA poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały.
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Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady 
Miejskiej poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła  Uchwałę Nr XL/465/2009  w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie  umów na najem lokali  użytkowych i  garaży na czas nieoznaczony 
będących własnością Gminy Tarnowskie Góry.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 20 
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały 

Nr XXXVIII/415/2009 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 lutego 2009r. 

w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  XVII/173/2007  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich 

Górach z dnia 28 listopada 2007r. w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Tarnowskich Górach do dokonywania czynności z zakresu prawa pracy 

w stosunku do Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry.

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  przedstawiła  Naczelnik  Wydziału 
Organizacyjnego Katarzyna JANY-BORYCZKA.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady 
Miejskiej poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę  Nr  XL/466/2009  w sprawie  uchylenia  Uchwały 
Nr XXXVIII/415/2009  Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach z  dnia  25  lutego 
2009r.  w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  XVII/173/2007  Rady  Miejskiej 
w Tarnowskich  Górach  z  dnia  28  listopada  2007r.  w  sprawie  upoważnienia 
Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w Tarnowskich  Górach  do  dokonywania 
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czynności z zakresu prawa pracy w stosunku do Burmistrza Miasta Tarnowskie 
Góry.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 21
Kolejnym  punktem porządku  obrad  jest  projekt  uchwały   w  sprawie  rozpatrzenia 

skargi  na  działanie  Dyrektora  Publicznego  Gimnazjum  Nr  2  Sportowego 

w Tarnowskich Górach.

Projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem przedstawił  Burmistrz  Miasta  Arkadiusz 
CZECH.

Przewodniczący  Komisji  REWIZYJNEJ  Krzysztof  SZNAJDER omówił  sprawę 

skargi  na  działanie  Dyrektora  Publicznego  Gimnazjum  Nr  2  Sportowego 

w Tarnowskich Górach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY  zgłosił autopoprawkę do pkt 2 

projektu  uchwały:  „wykonanie  uchwały  powierza  się  Przewodniczącemu  Rady 

Miejskiej”.

Następnie poddał pod głosowanie zgłoszoną autopoprawkę.

Za przyjęciem autopoprawki do projektu uchwały głosowało 17 Radnych, przeciw – 0 

Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady 
Miejskiej poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada Miejska podjęła Uchwałę Nr XL/467/2009 w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działanie Dyrektora Publicznego Gimnazjum Nr 2 Sportowego w Tarnowskich 
Górach.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Ad. 22
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zawieszenia 

postępowania  w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Dyrektora  Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Tarnowskich Górach.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej 
Piotr SZCZĘSNY.

Przewodniczący  Komisji  REWIZYJNEJ  Krzysztof  SZNAJDER omówił  sprawę 

skargi złożonej przez Towarzystwo Pomocy im. Św. Brata Alberta w Jeleniej Górze 

na działalność  Dyrektora  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Tarnowskich 

Górach.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH  poinformował, iż projekt uchwały zaopiniował 

pozytywnie.

 

Radny  Feliks  KOWALSKI zwrócił  uwagę  na  literowy  błąd  w  uzasadnieniu  do 

projektu uchwały w słowie „zmieszczona” prawidłowy zapis to „zamieszczona”.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY  poprosił o skorygowanie błędu. 

Następnie poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę  Nr  XL/468/2009  w  sprawie  zawieszenia 
postępowania  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Dyrektora 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tarnowskich Górach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 22
Kolejny  punkt  porządku  obrad  to  projekt  uchwały  w  sprawie  dokonania  zmian 

w Uchwale Nr X/87/2007 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 kwietnia 
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2007r.  w  sprawie  powołania  Rady  Społecznej  Tarnogórskiego  Ośrodka  Terapii 

Uzależnień  Profilaktyki  i  Pomocy  Psychologicznej  -  Samodzielnego  Publicznego 

Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  z  siedzibą  w  Tarnowskich  Górach  przy 

ul. Karłuszowiec 11.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY przypomniał, iż projekt uchwały 

został  na  wniosek  Radnych  przesunięty  na  przedostatni  punkt  porządku  obrad. 

Projekt uchwały został wcześniej omówiony przez  Burmistrza Miasta Arkadiusza 
CZECH.

Dyskusja:
Radny Henryk WRZASK  zgłosił kandydaturę Radnego Stanisława KOWOLIKA do 

udziału  w  pracach  Rady  Społecznej  Tarnogórskiego  Ośrodka  Terapii  Uzależnień 

Profilaktyki i Pomocy Psychologicznej - Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej.  „Radny Stanisław KOWOLIK,  z  racji  pełnienia  obowiązków Zastępcy 

Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Chorzowie,  od  10  lat  ma 

odpowiednie  doświadczenie,  aby  nadzorować  tego  typu  placówkę.  Dodam,  iż 

ukończył studia podyplomowe w zakresie polityki społecznej i pomocy społecznej na 

Uniwersytecie  Śląskim.  Dotychczasowe  doświadczenie  parlamentarne 

i samorządowe Pana Stanisława  KOWOLIKA pozwala  nam bezpiecznie głosować 

„za” jego kandydaturą.”

Radny Stanisław KOWOLIK wyraził zgodę na wejście w skład Rady Społecznej. 

Wobec  braku  kolejnych  zgłoszeń  Radnych  do  pracy  w  Radzie  Społecznej 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej poddał  pod  głosowanie  przedmiotowy  projekt 

uchwał. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 2 Radnych.

Rada  Miejska  podjęła  Uchwałę  Nr  XL/469/2009  w  sprawie  dokonania  zmian 
w Uchwale  Nr  X/87/2007  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  25 
kwietnia 2007r. w sprawie powołania Rady Społecznej Tarnogórskiego Ośrodka 
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Terapii  Uzależnień  Profilaktyki  i  Pomocy  Psychologicznej  -  Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej z siedzibą w Tarnowskich Górach przy 
ul. Karłuszowiec 11.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 23
Ostatnim punktem porządku obrad są interpelacje,  wnioski,  pytania  radnych  oraz 

dyskusja ogólna.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY poinformował  Radnych 

o obchodach w mieście Tarnowskie Góry Święta Uchwalenia Konstytucji 3 maja. 

Następnie  przypomniał o obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego Radnych.

Interpelacje, wnioski i zapytania radnych: 

– W  dniu  25  marca  2009r. otrzymałem  interpelacje  Radnego  Marka  PORADY 

w sprawie uciążliwości targowiska znajdującego się w Dzielnicy Strzybnica przy 

Szkole  Podstawowej  Nr  13  /na  którą  w  dniu  16  kwietnia  br.  otrzymałem 

odpowiedź  Zastępcy  Burmistrza  Miasta  Pana  Piotra  SKRABACZEWSKIEGO/ 

oraz interpelację dot.  prac nad monitoringiem dla miasta Tarnowskie Góry /na 

którą  odpowiedź  Burmistrza  Miasta  Arkadiusza  CZECHA  wpłynęła  do  mnie 

w dniu 14 kwietnia br./.

– W  dniu  25  marca  2009r. otrzymałem  także  interpelację  Radnego  Łukasza 

GARUSA  dot.  konkursu  na  wykonanie  zadań  gminy  z  zakresu  sportu

i rekreacji, na którą w dniu 2 kwietnia br., wpłynęła do mnie odpowiedź Zastępcy 

Burmistrza  Miasta  Pana  Piotra  SKRABACZEWSKIEGO  oraz  interpelację 

w sprawie  kosztów  ponoszonych  przez  gminę  w  związku

z przejmowaniem przez gminę na własność porzuconych pojazdów. Odpowiedź 

w tej sprawie otrzymałem od Burmistrza Miasta Pana Arkadiusza CZECHA w dniu 

14 kwietnia br.

– W  dniu  26  marca  2009r. otrzymałem  interpelację  Radnego  Krzysztofa 

SZNAJDERA dot. godzin pracy Straży Miejskiej w związku z podjętą przez Radę 

Miejską  Uchwałą  w  sprawie  określenia  dni  i  godzin  otwierania

72



i  zamykania  placówek  handlu  detalicznego,  zakładów  gastronomicznych

i  zakładów  usługowych  dla  ludności  na  terenie  miasta  Tarnowskie  Góry.

Odpowiedź  Burmistrza  Miasta  Pana  Arkadiusza  CZECHA  w  przedmiotowej 

sprawie wpłynęła do mnie w dniu 14 kwietnia br.

– W  dniu  26  marca  2009r. otrzymałem  także  interpelacją  Radnego  Krzysztofa 

SZNAJDERA  dot.  posprzątania  miasta  po  zimie,  na  którą  to

w dniu 6 kwietnia br. otrzymałem odpowiedź Zastępcy Burmistrza Miasta Pana 

Piotra SKRABACZEWSKIEGO.

– W  dniu  30  marca  2009r.  wpłynęła  do  mnie  odpowiedź  Zastępcy  Burmistrza 

Miasta Pana Piotra SKRABACZEWSKIEGO na interpelację Radnej Alicji KOSIBY 

– LESIAK dotyczącą „Koncertów pod renesansowym stropem”.

– W dniu  31  marca  2009r.  otrzymałem odpowiedź  Zastępcy Burmistrza  Miasta 

Pana  Piotra  SKRABACZEWSKIEGO  na  interpelację  Radnej  Alicji  KOSIBY  – 

LESIAK w sprawie remontu Ratusza.

– W dniu  3 kwietnia  2009r.  wpłynęły  do  mnie  odpowiedzi  Zastępcy Burmistrza 

Miasta Pana Piotra SKRABACZEWSKIEGO na złożone podczas sesji w dniu 25 

marca br. ustne interpelacje Radnego Marka JAWORSKIEGO w sprawie dzikich 

wysypisk oraz Radnej Alicji KOSIBY – LESIAK w sprawie remontów budynków 

mieszkań przy ul. Grzybowej i bocznej.

– W dniu  10 kwietnia 2009r.  otrzymałem odpowiedź Zastępcy Burmistrza Miasta 

Pana  Piotra  SKRABACZEWSKIEGO  na  złożoną  przez  Radnego  Stanisława 

KOWOLIKA  interpelację  w  sprawie  sygnalizacji  świetlnej  na  ul.  Kard. 

Wyszyńskiego oraz zdarzeń drogowych zaistniałych tam w ostatnich latach.

– W dniu 15 kwietnia 2009r. wpłynęła do mnie odpowiedź Burmistrza Miasta Pana 

Arkadiusza  CZECHA  na  złożone  podczas  sesji  w  dniu

25  marca  br.  zapytanie  dot.  bezpłatnej  infolinii  0-800  dla  klientów  Urzędu 

Miejskiego w Tarnowskich Górach.

– W  dniu  17  kwietnia  2009r.  otrzymałem  interpelacje  złożone  przez  Radnego 

Łukasza  GARUSA  w  sprawie  organizacji  ruchu  kołowego

i  miejsc  parkingowych  w  Tarnowskich  Górach,  a  także  w  sprawie  nowej 

nawierzchni na boisku sportowym przy Publicznym Gimnazjum Nr 3 na Osadzie 

Jana.

Radny  Józef  HARWIG zgłosił  wniosek o  przekazanie  do  Burmistrza  Miasta 

interpelacji, wniosków i pytań  w formie pisemnej.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poddał  pod  głosowanie 

zgłoszony wniosek. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 1 Radny, od głosu 

wstrzymało się – 4 Radnych.

Wniosek zatem został przyjęty.

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK: „w imieniu Pani Gabrieli SZUBIŃSKIEJ znanej nam 

ze  swojej  działalności  charytatywnej  i  literackiej,  pragnę  przedstawić  prośbę 

w sprawie  przekazania darów dla  Polaków zamieszkałych  w Ukrainie.  W dniu 29 

kwietnia  br.  wyrusza do Lwowa delegacja  zawożąca zamieszkałym tam Polakom 

dary  (art.  spożywcze,  książki  itp.)  Organizatorzy  proszą  o  składanie  darowizn  - 

drobnych chociażby sum, za które będzie można zakupić dodatkowe rzeczy...  Ja 

i Radny SZANAJDER zobowiązaliśmy się do przeprowadzenia zbiórki. Powrót z tej 

delegacji zaplanowany jest na dzień 4 maja, wówczas myślę, że sami organizatorzy 

złożą podziękowania za wkład w tą akcję.”

Radny Jerzy WĘGIELSKI: „w wyjątkowo dobrym czasie została zakończona sesja 

Rady Miejskiej, dziwię się, że nie został podjęty temat interpelacji i pytań Radnych. 

Forma  pisemna  interwencji  wymaga  oczekiwania  na  odpowiedź  prawie  miesiąc, 

a jest wiele spraw pilnych. Jeżeli Radnym tak pilno na poczęstunek Pana Burmistrza, 

to przypominam, że są naprawdę pilne sprawy w Tarnowskich Górach.”

Radny  Stanisław  KOWOLIK:  „rozumiem  Panie  Przewodniczący,  iż  został 

wypracowany nowy obyczaj, zgodnie z którym każda sesja kończy się komunikatami. 

Przy czym liczba i czas wygłaszania komunikatu jest nieograniczony. Chodzi mi o to, 

żeby nie okazało się, że są równi i równiejsi, że jedni zgłaszają chęć wypowiedzi i 

ujmują  to  w  formie  komunikatu,  a  inni  zgodnie  z  regulaminem  zapisują  się  do 

wypowiedzi,  a ich  wypowiedź  jest  ograniczona.  Został  wygłoszony  jeden  i  drugi 

komunikat, stwierdzam, że od dzisiaj mamy nowy obyczaj wygłaszania komunikatów 

w liczbie nieograniczonej na każdej sesji.”

Po wyczerpaniu przyjętego porządku obrad dzisiejszej sesji, Przewodniczący Rady 
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Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  słowami „Szczęść  Boże”  zamknął  obrady XL  sesji 
Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach.

Protokołował:

/-/M. Solinger 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

/-/Piotr SZCZĘSNY
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